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OSP Pierściec od września 2020 roku dysponuje fabrycz-
nie nowym samochodem ratowniczo-gaśniczym. Koszt 
samochodu to niemal 790 tys. zł. OSP Pierściec ze środ-
ków własnych przeznaczyła na zakup wozu 15 tys. zł, a ze 
środków gminy Skoczów wykorzystano niemal 230 tys. zł. 
Pozostałe dofinansowania wyniosły: 70 tys. zł – WFOŚiGW, 
265 tys. zł – NFOŚiGW, 160 tys. zł – Urząd Marszałkowski. 
Kwotę 50 tys. zł na zakup wozu przeznaczyła też Komenda 
Główna Państwowej Straży Pożarnej. 

Volvo typ FL 4x4 ma moc 210 kW (285 KM) i napęd na 
4 koła oraz reduktor. Waży 16 ton, a na zbiorniki środ-
ków gaśniczych składają się: kompozytowy zbiornik wody  
o pojemności 3000 l, kompozytowy zbiornik środka o po-
jemności 300 l oraz automatyczny zawór napełnienia hy-
drantowego. Pojazd wyposażony jest m.in. w nowoczesny 
układ wodno-pianowy, maszt oświetleniowy z lampami 
LED, sprzęt łącznosci radiowej, ogrzewanie przedziału 
pompy gaśniczej oraz wyciągarkę elektryczną. Dodatkowo 

ze środków gminnych do samochodu zostało dokupione 
jeszcze wyposażenie dodatkowe w postaci m.in. kamery 
termowizyjnej. 

– Jest to bez wątpienia jeden z najlepszych samochodów 
ratowniczo-gaśniczych w powiecie cieszyńskim. Mamy nadzie-
ję, że przez wiele lat będzie bezawaryjnie służył pierścieckim 
strażakom – mówi burmistrz Skoczowa Mirosław Sitko.
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NOWY WÓZ BOJOWY 
DLA OSP PIERŚCIEC

Rada Miejska Skoczowa podczas wrześniowej sesji zdecydowa-
ła o tym, do kogo w tym roku powędruje zaszczytny Laur Srebrnej 
Cieszynianki. Laureatem został Alojzy Foltyn – mieszkaniec Skoczo-
wa. Statuetka zostanie wręczona 11 listopada podczas uroczystej 
gali w Teatrze im. Adama Mickiewicza w Cieszynie.

Alojzy Foltyn urodził się w 1945 r. Całe życie zawodowe zwią-
zany był przede wszystkim ze Szkołą Podstawową nr 1 im. Gusta-
wa Morcinka w Skoczowie. Z jego inicjatywy, na początku lat 70.  
XX wieku, powstały w SP1 klasy sportowe o profilu piłka siatkowa  
i piłka nożna. Alojzy Foltyn wraz z trenowanymi przez siebie ucznia-
mi osiągał liczne sukcesy na szczeblu województwa katowickiego 
oraz bielskiego. 

LAUR ZIEMI CIESZYŃSKIEJ
DLA ALOJZEGO FOLTYNA

Dok. na str. 5



2 Wieści Skoczowskie

W ostatnią sobotę września w Pogórzu 
został zorganizowany V Piknik Historyczny. 
W poprzednich latach pikniki odbywały się 
w sierpniu, lecz wprowadzone obostrze-
nia, związane z pandemią koronawirusa, 
nieco zmieniły plany organizatorów. Data 
26 września 2020 r. została jednak wybra-
na nieprzypadkowo – w tym dniu przypada 
setna rocznica utworzenia 4 Pułku Strzelców 
Podhalańskich, który walczył broniąc reduty 
pogórskiej w 1939 roku.

Pierwsza część uroczystości obejmowała 
oddanie hołdu poległym w walce o wolność 
tych ziem. Przy pomniku w Pogórzu odśpie-
wano Mazurka Dąbrowskiego, a kwiaty złożyły 
delegacje wśród których znaleźli się między in-
nymi: Stanisław Szwed – sekretarz stanu w Mi-
nisterstwie Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, 
włodarze Skoczowa – burmistrz Mirosław Sitko 
i jego zastępca Andrzej Bubnicki oraz starosta 
cieszyński Mieczysław Szczurek wraz z wicesta-
rostą Janiną Żagan. Nie zabrakło także pocztów 
sztandarowych oraz wielu gości, w tym także 
miłośników historii i Pogórza. 

Poczty sztandarowe przy pomniku wy-
stawili uczniowie szkoły w Pogórzu w towa-
rzystwie nauczycieli i dyrektora placówki 
Grzegorza Topola, uczniowie Zespołu Szkół 
im. Władysława Szybińskiego w Cieszynie 
(reprezentowani przez klasę wojskową), XVIII 
Oddział Ziemi Cieszyńskiej Związku Polskich 
Spadochroniarzy z Goleszowa oraz człon-
kowie Stowarzyszenia Kombatantów Misji 
Pokojowych ONZ – Koło nr 23 Bielsko-Biała. 
Burmistrz Mirosław Sitko oraz starosta Mie-
czysław Szczurek wygłosili krótkie przemó-
wienia, a proboszcz pogórskiej parafii ks. kan. 
Ignacy Czader zmówił modlitwę za poległych. 
Pod pomnik przybyli również uczniowie Szko-
ły Podstawowej nr 2 w Cieszynie im. 4 Pułku 
Strzelców Podhalańskich, natomiast salwę 
honorową z broni czarnoprochowej oddało 
Cieszyńskie Bractwo Kurkowe. Uroczystości 
prowadził sołtys Pogórza Mariusz Rodenko. 

Po złożeniu kwiatów uczniowie szkoły  
im. 4 Pułku Strzelców Podhalańskich symbo-
licznie odsłonili kolejną tablicę poświęconą 
pułkowi. To już dziesiąta tablica, która przybli-

ża historię Pogórza i znajdzie swoje miejsce na 
ścieżce historycznej. Kilka słów do zebranych 
wygłosił też Krzysztof Neścior. 

W dalszej części pikniku, na boisku pomoc-
niczym przy ul. Zamek, odbyła się rekonstruk-
cja historyczna wraz z turniejem strzeleckim  
i wystawą sprzętu wojskowego. Nie zabrakło też 
atrakcji dla najmłodszych, którzy dzięki takim 
wydarzeniom mają okazję poznawać historię. 

Na zakończenie V Pikniku historycznego w Po-
górzu wręczono podziękowania dla wszystkich, 
którzy wspomogli organizatorów oraz puchary  
i nagrody dla uczestników turnieju strzeleckiego. 
Puchar – nagrodę wiceministra Stanisława Szwe-
da dla najlepszego strzelca – wręczył zastępca 
burmistrza Skoczowa Andrzej Bubnicki. 

V Piknik historyczny w Pogórzu został dofi-
nansowany w ramach otwartych konkursów 
ofert Ministerstwa Obrony Narodowej pod 
nazwą „Wdzięczni Bohaterom 1920” oraz 
ze środków budżetu powiatu cieszyńskiego  
i gminy Skoczów w ramach konkursu ofert na 
rok 2020. Organizatorem V Pikniku Historycz-
nego było Stowarzyszenie Przyjaciół Pogórza 
oraz Rada Sołecka Wsi Pogórze.
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PIKNIK HISTORYCZNY W POGÓRZU

Zdjęcia: Rafał Raszka
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O opłatach za odbiór i zagospodarowanie odpadów rozmawiamy  
z burmistrzem Skoczowa Mirosławem Sitko.

– W latach 2016-2019 wysokość opłaty za śmieci w Skoczowie wynosiła 
9 zł od mieszkańca. W 2020 r. opłata ta wzrosła do 26 zł. Z czego to wynika?

– Wysokość opłaty za odpady komunalne wynika z kilku zmiennych: liczby 
mieszkańców, ilości odpadów oraz co najistotniejsze – z ceny z przetargu na od-
biór i zagospodarowanie odpadów. Gmina nie wywozi ani nie utylizuje odpadów 
samodzielnie, ale odpowiada za gospodarkę odpadami. Ani burmistrz, ani radni 
nie narzucają cen samodzielnie. Chcę też wyraźnie podkreślić, że gmina nie zarabia 
na odbiorze śmieci od mieszkańców. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, po pro-
stu ogłasza przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów. W wyniku przetargu,  
w ścisłym powiązaniu z ceną przetargu, powstaje stawka opłaty, którą ponoszą 
mieszkańcy. To cały udział gminy w kształtowaniu ceny. Tak naprawdę kształtuje ją 
wolny rynek – cena, którą gmina musi zapłacić przedsiębiorcy odbierającemu od-
pady. Więc jeżeli pyta Pani, z czego wynika wysokość opłaty za śmieci, odpowiem 
prosto – z przetargu.

– Ale cena w przetargu była wyraźnie wyższa niż poprzednio…?
– Tak, ale to był inny przetarg, tzn. na innych warunkach. O ile poprzednio 

rozliczaliśmy się z wykonawcą od ilości mieszkańców, o tyle nowelizacja ustawy  
w 2019 r. obowiązująca od 2020 r. każe gminie rozliczać się od ton wywożonych 
odpadów. O ile dotychczas to wykonawca samodzielnie musiał oszacować ile  
w danym okresie będzie musiał wywieźć ton odpadów i w ten sposób ponosił ry-
zyko, o tyle od bieżącego roku nie musi się tym martwić, bo gmina musi mu zapła-
cić za każdą tonę.  W związku z tym gmina zmuszona była zakupić i zainstalować 
wagę samochodową, a także nastąpił znaczny wzrost ilości ton odpadów, o czym 
powiem za chwilę. Proszę zauważyć, że niska w stosunku do innych gmin powiatu 
cena 9 zł od mieszkańca obowiązywała w Skoczowie aż przez trzy lata. W tamtych 
warunkach prawnych chciałem, na możliwie jak najdłuższy czas, ustabilizować do-
bre dla mieszkańców z punktu widzenia finansowego rozwiązanie. To było dobre 
rozegranie, bardzo korzystne dla mieszkańców, ponieważ gdy skoczowianie płacili 
za śmieci 9 zł, w okolicznych gminach opłaty te wynosiły kilkanaście złotych. Ale para-
frazując przysłowie „wszystko, co dobre, kiedyś się kończy”, na 2020 rok musieliśmy 
ogłosić nowy przetarg, na dodatek na zmienionych przez ustawodawcę warunkach, 
o czym mówiłem na początku. Starając się utrzymać jak najniższą cenę, w ramach 
możliwości jakie daje nam ustawa o zamówieniach publicznych oraz umowa  
z 2016 roku, przeprowadziliśmy z wykonawcą negocjacje, dzięki którym jeszcze na 
pierwsze półrocze 2020 roku udało się utrzymać stawkę na poziomie 15,90 zł od 
mieszkańca. Już wówczas wiedzieliśmy, że inne gminy w Polsce już wtedy płaciły 
wyższe stawki, w większości przekraczające 20 zł. Nowy przetarg był przetargiem 
nieoganiczonym, ogłoszonym przez nas nie tylko na terenie Polski, ale także całej 
Unii Europejskiej. Niestety, cena zaoferowana w przetargu musiała spowodować tak 
duże podniesienie opłat dla mieszkańców. 

– Wiadomo, że to nie gmina dyktuje kalkulację kosztów wykonawcy 
odbierającemu i zagospodarowującemu odpady, ale czy rozpatrywał 
Pan, skąd bierze się tak drastyczny wzrost cen w tak krótkim czasie?

– Skoczowianie postrzegali tę podwyżkę jako zrealizowaną w krótkim czasie, 
ponieważ dłużej niż w innych gminach obowiązywała u nas niska opłata. Dlatego, 
że płaciliśmy w Skoczowie mniej niż inni, wzrost opłaty jest obiektywnie drastyczny. 
Jednak musimy mieć świadomość, że stawka rośnie systematycznie ze wzrostem 
kosztów ogólnych, na które składa się wiele czynników – w tym wzrost wynagrodzeń. 
Mało kto wie, że sam odbiór odpadów w Skoczowie obsługuje ponad 50 pracow-
ników fizycznych przedsiębiorcy odbierającego odpady i 21 samochodów. Trud-
no mieć uwagi do jakości ich pracy. Myślę, że wszyscy jesteśmy z niej zadowoleni. 
Ale utrzymanie 50 ludzi i 21 samochodów z pewnością sporo kosztuje. Dążąc do 
zrównania wynagrodzeń z wynagrodzeniami w zachodniej Europie trzeba wiedzieć 
o tym, że zwiększanie płacy minimalnej, a skutkiem tego zwiększanie wszystkich 
płac, wpływa na koszty każdej działalności – w tym koszty utrzymania pracowników 
przedsiębiorców odbierających i zagospodarowujących odpady, jak i kosztów usług, 
z których i te firmy korzystają – usług serwisowych, leasingów itp. Cała gospodarka, 
cały sektor prywatny w zakresie kosztów to zespół naczyń połączonych. Z pewnością 
zwiększenie płac miało wpływ na koszty wykonawcy. Kolejnym istotnym czynnikiem 
wpływającym na cenę jest jednostkowy koszt zagospodarowania odpadów, jaki 
przedsiębiorca odbierający śmieci ponosi wywożąc odpady zmieszane na wysypi-
sko śmieci. Ten koszt jest coraz wyższy. Dla porównania: koszt zagospodarowania 
tony odpadów, który w 2017 roku wynosił 74 zł, w roku 2018 wynosił 170 zł; w 2019 
roku – 220 zł, z kolei w tym roku wynosi aż 270 zł za tonę. A zatem w ciągu zaled-
wie 3 lat wysokość tej opłaty wzrosła o 265%. Są także inne czynniki, które widzimy. 
Każdy wykonawca musi posiadać odpowiednią instalację do gromadzenia i segre-
gowania odpadów, ponadto następuje wzrost  wymagań  technicznych  w  stosunku  
do  miejsc  magazynowania odpadów – również generujący koszty przystosowania 
instalacji do nowych norm. No i najistotniejsza zmiana – obowiązek ważenia wszyst-
kich odpadów komunalnych.

– Dlaczego ważenie wpływa na cenę? Wcześniej tego nie robiliśmy?
– Jak już wcześniej tłumaczyłem, najdłużej jak to tylko było możliwe w przypadku 

Skoczowa, rozliczaliśmy się jako gmina z wykonawcą według stawki za mieszkańca. 
Zgodnie ze zmianą art. 6f ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, któ-
ra określa gminom warunki gospodarowania odpadami komunalnymi, podstawę 

rozliczenia z wykonawcą stanowi aktualnie stawka za tonę odbieranych i zagospo-
darowywanych odpadów. Wykonawca deklaruje zatem w ofercie, jaka jest cena za 
odbiór i zagospodarowanie każdej tony odpadów. Cena dla mieszkańca zależy za-
tem nie tylko od ceny za odbiór, ale od ilości śmieci, które produkujemy. Rozumiem 
ogólnokrajowe intencje ustawodawcy. Z pewnością tego rodzaju konstrukcja rozli-
czenia powoduje, że przedsiębiorcy odbierający odpady siłą rzeczy zobowiązani są 
do w pełni transparentnej gospodarki odpadami. Kontrolując sposób zagospodaro-
wania tych odpadów, można przecież sprawdzić, ile ich było i co się z nimi stało. Ale 
my, mieszkańcy, musimy przez to – chcąc zatrzymać wzrost cen – produkować jak 
najmniej śmieci. Im więcej odpadów, tym większy koszt na osobę. I to jest sedno pro-
blemu, na którym dziś musimy się skupić. Według sprawozdań firmy odbierającej  
i zagospodarowującej odpady komunalne, w 2019 r. w gminie Skoczów wytworzo-
no około 7500 ton odpadów. W przetargu założono, że w ciągu 12 miesięcy powsta-
nie 8500 ton odpadów komunalnych. Daje to 708,33 ton na miesiąc. Od czerwca 
do września 2020 r. zważono następujące masy odpadów komunalnych: czerwiec: 
860,68 ton, czyli 152,35 ton więcej niż założono; lipiec: 995,90 ton, czyli 287,57 
ton więcej niż założono; sierpień: 947,76 ton, czyli 239,43 ton więcej niż założono 
i wrzesień: 945,80 ton, czyli 237,47 ton więcej niż założono. Nadwyżka masy ode-
branych/zważonych odpadów komunalnych w stosunku do założonej masy spo-
wodowała, że na wrześniowej sesji Rady Miejskiej zwiększono budżet „śmieciowy”  
o 1 280 000 zł. Ponadto, jak łatwo policzyć, zakładaną ilość 8,5 tys. ton wyczerpiemy 
najprawdopodobniej do końca lutego 2021 r., a więc na trzy miesiące przed upły-
wem terminu, na jaki ogłosiliśmy przetarg. W tej sytuacji musimy ogłosić w między-
czasie nowy przetarg.

– Czy jest jakiś rodzaj odpadów, który jest w tym zakresie szczególnie 
wago/kosztotwórczy?

– Tak. To to, co nie podlega recyklingowi, ale jest kosztowne w zagospodarowaniu 
– czyli odpady zmieszane i bioodpady (zwłaszcza trawa) oraz popiół. Dlatego właśnie 
Rada Miejska podjęła uchwałę o zniżce za kompostowanie. W stanie na dzień dzi-
siejszy jako gmina jesteśmy zobowiązani odbierać całą trawę oddaną przez miesz-
kańców w workach. Każdy worek trawy ważący około 20 kg to dla gminy koszt co 
najmniej około 17 zł. Półtora worka miesięcznie konsumuje cały koszt opłaty pobiera-
nej za śmieci od jednego mieszkańca. Ile powinni zatem płacić za śmieci miesięcznie 
mieszkańcy, którzy przekazują 10 worków tygodniowo? Matematycznie odpowiedź 
wydaje się być prosta – 170 zł tygodniowo x (przyjmijmy) 4 tygodnie – to jest 680 zł 
miesięcznie za samą trawę plus normalna stawka za resztę odpadów. Od strony 
prawnej odpowiedź nie jest już jednak tak prosta. Ustawa o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach nie przewiduje bowiem możliwości różnicowania opłaty od 
mieszkańca w zależności od ilości wytwarzanych odpadów. Pomijając względy or-
ganizacyjne, w naszym systemie prawnym nie jest możliwe aby – jak to proponowali 
niektórzy mieszkańcy w trakcie wrześniowych zebrań wiejskich – śmieciarka ważyła 
śmieci przy odbiorze od mieszkańca tak, aby każdy płacił wprost za tyle, ile wyprodu-
kował. Z drugiej strony dużym problemem jest także ilość śmieci niesegregowanych 
z budynków wielomieszkaniowych. Znajduje się tam wiele odpadów, które powinny 
być wyrzucane do odpadów segregowanych. Odpady segregowane, takie jak metal, 
szkło, plastik czy papier, poddawane są obróbce recyklingowej – co obniża koszt ich 
zagospodarowania i finalnie wpływa na cenę. Gdy bezmyślnie wyrzucamy je do od-
padów niesegregowanych, podnosimy wagę zagospodarowania odpadów, które są 
wywożone na wysypisko odpadów, nigdy nie będą ponownie wykorzystane, a koszt 
ich utylizacji jest ogromny i także musi być odpowiednio skalkulowany przez wyko-
nawcę. Co więcej, zgodnie z art. 6k ust. 2a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach stawka opłaty od mieszkańca za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi nie może być wyższa niż 2% przeciętnego dochodu rozporządzalnego na  
1 osobę. Zgodnie z obwieszczeniem z 31 marca 2020 r. prezesa GUS, obecnie dochód 
rozporządzalny to 1819 zł. Obecnie stawka opłaty od mieszkańca za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi nie może być zatem wyższa niż 1819 zł x 2% = 36,38 zł. 
Niestety, już teraz są gminy, w których mieszkańcy płacą za odpady stawkę 36 zł od 
mieszkańca – jak Będzin czy Józefów. Co więcej, trzeba mieć świadomość, że ta staw-
ka również często nie pokrywa kosztu odbioru i zagospodarowania odpadów jakie 
ponosi gmina dodatkowo – kosztem ograniczenia nakładów na inwestycje, w tym 
poprawę jakości dróg. Jeżeli będziemy chcieli utrzymać obecną opłatę od mieszkańca, 
Rada Miasta Skoczowa będzie musiała rozważyć dalszą dopłatę z budżetu. 

– Czyli jakie będą założenia do kolejnego przetargu na odbiór i zago-
spodarowanie odpadów?

– Wspólnie z Wydziałem Gospodarki Komunalnej i Środowiska, kancelarią praw-
ną oraz w konsultacji z radnymi Rady Miejskiej opracowujemy rozwiązania, które 
mają na celu ustabilizowanie stawki opłat za śmieci. M.in. trzeba skupić uwagę na 
ograniczaniu trawy i popiołu. Choć ogłosimy przetarg w taki sposób, aby informacja 
o nim dotarła do każdego potencjalnego wykonawcy, nie mamy wpływu na to, jakie 
oferty zostaną złożone. My, mieszkańcy gminy Skoczów, każdy z nas, mamy wpływ 
na masę odpadów, które będziemy oddawać, jak i jakość segregacji. I na tych czyn-
nikach trzeba skupić naszą uwagę. Na zakończenie mam nadzieję, że moje wyja-
śnienia trochę przybliżyły czytelnikom ten trudny dla nas wszystkich problem. Wiem, 
że te wszystkie wyjaśnienia wyglądają na skomplikowane, ale tak to niestety jest  
i musimy mieć świadomość, że łatwo niestety już było. 

– Bardzo dziękujemy za rozmowę.

BPI

DOPŁACAMY 1 280 000 ZŁ Z BUDŻETU GMINY DO ODPADÓW MIESZKAŃCÓW.
IM WIĘCEJ ODPADÓW – TYM WIĘKSZY KOSZT NA OSOBĘ...



4 Wieści Skoczowskie

PODSUMOWANIE ZEBRAŃ RAD SOŁECKICH
I ZARZĄDÓW OSIEDLI

W Bładnicach w 2021 roku środki z funduszu sołeckiego przeznaczone 
zostaną na organizację Dnia Seniora oraz wydarzenia sportowego dla dzieci 
i młodzieży, z kolei środki z funduszu drogowego – na remonty cząstkowe  
i inne bieżące prace. Podjęto również uchwałę dotyczącą przeniesienia nie-
wykorzystanych środków z 2020 roku do budżetu na 2021 rok oraz wyko-
rzystania ich do zakończenia prac przy ogrodzeniu wokół świetlicy wiejskiej.

W Harbutowicach przyszłoroczne plany zakładają realizację nie tylko 
takich zadań, jak bieżące i cząstkowe remonty dróg oraz utrzymanie ziele-
ni, ale również remont nawierzchni na ul. Bajkowej w ramach programu 
tzw. Funduszu Nakładkowego. W ramach funduszu sołeckiego na 2021 rok 
zagospodarowany ma zostać nowy teren rekreacyjno-zabawowy. Jeżeli wy-
starczy środków, w planach jest również montaż monitoringu przy Domu 
Rolnika. Przegłosowano także zmianę w budżecie na 2020 rok dotyczącą 
rozszerzenia zadania związanego ze stworzeniem terenu rekreacyjno-zaba-
wowego i utrzymania zieleni o utworzenie porozumienia pomiędzy gminą 
a Kołem Gospodyń Wiejskich, dotyczącego działki przylegającej do Domu 
Rolnika i odwodnienia ul. Bliskiej przy moście nad Młynówką.

W Kiczycach ustalono, że środki z funduszu sołeckiego zostaną prze-
znaczone na organizację imprez – m.in. Dnia Seniora, dożynek czy imprez 
organizowanych we współpracy ze szkołą. Natomiast środki z funduszu 
drogowego przeznaczone zostaną na wymianę nawierzchni na ul. Kor-
moranów i jeżeli wystarczy środków – na ul. Odległej, Żniwnej i Wiśniowej. 
Sołtys zaproponował również, jak można wykorzystać pozostałe pieniądze  
z budżetu 2020. Wśród propozycji znalazł się zakup bramy do ogrodzenia 
na placu rekreacyjnym za Domem Strażaka, zakup gabloty, w której zosta-
nie umieszczony sztandar Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Kiczycach  
i zakup ławek zewnętrznych dla szkoły. Wszystkie propozycje przyjęte zosta-
ły niemal jednogłośnie.

W Kowalach mieszkańcy zdecydowali, że środki z funduszu sołeckiego 
przekazane zostaną na organizację imprez okolicznościowych, a z funduszu 
drogowego – na cząstkowe remonty dróg, bieżące prace na drogach, wy-
mianę nawierzchni na ul. Brzeziny w ramach gminnego Funduszu Nakład-
kowego, a jeśli pozostaną środki – na wykonanie oświetlenia na ul. Brzeziny. 
Jedna z uchwał dotyczyła aktualizacji wydatków na 2020 rok, co pozwoli na 
przeniesienie niewykorzystanych środków na rok 2021.

W Międzyświeciu podczas zebrania wiejskiego (14 września) miały 
odbyć się wybory nowego sołtysa i rady sołeckiej – dotychczasowy gospo-
darz wsi Rafał Ludka nie zdecydował się na ponowne kandydowanie, nie 
zgłosił się również żaden inny kandydat. Podjęto jednak uchwały: jeszcze  
w 2020 roku w planach jest wykonanie podstawy pod garaż, zakup garażu  
i wykonanie szatni dla zawodników w pomieszczeniach gospodarczych wia-
ty. Z kolei na 2021 rok zaplanowano: organizację imprez (turnieje piłkarskie, 
festyny, pożegnanie lata, spotkanie seniorów), zakup kompletów stołów do 
salki pod przedszkolem, promocję sołectwa, bieżące utrzymanie obiektów, 
remonty cząstkowe i bieżące utrzymanie dróg. Wybory nowego sołtysa 
i rady sołeckiej odbyły się 13 października. Tym razem wśród zebranych 
mieszkańców znalazło się dwoje kandydatów do pełnienia funkcji sołtysa 
– Stanisław Omorczyk i Joanna Karkowska. Mieszkańcy wybierali sołtysa  
w głosowaniu tajnym – na kandydaturę Stanisława Omorczyka oddano 28 
głosów, a na kandydaturę Joanny Karkowskiej – 5. W składzie rady sołeckiej 
znaleźli się: Rafał Ludka, Andrzej Kozieł, Urszula Pokomeda, Józef Staniek, 
Maciej Omorczyk i Renata Bobek.

W Ochabach mieszkańcy podjęli decyzję, że w 2021 roku z funduszu so-
łeckiego sfinansowane zostaną wydarzenia i działania promujące sołectwo, 
modernizacja i rozbudowa obiektów oddanych do użytku sołectwa, zakup 
sprzętu i wyposażenia oraz utrzymanie budynków. Natomiast z funduszu 
drogowego sfinansowane zostaną prace bieżące związane z drogami, zie-
lenią i innymi naprawami. Jednak jeżeli w budżecie gminnym uda się zwięk-
szyć środki na remonty nakładek w przyszłym roku, możliwa będzie wymia-
na kolejnych nawierzchni – propozycje dróg do remontu to: ul. Kościelnik, 

Podbór, Buczyna i fragment ul. Simoradzkiej. Ostatnia uchwała dotyczyła 
przeznaczenia środków, których nie wykorzystano w 2020 roku, na zakup 
lamp solarnych.

Na spotkaniu w Pierśćcu zdecydowano, że wyremontowane zosta-
ną nakładki na ulicach Winogradzkiej i Wodnej. W budżecie zaplanowano 
ponadto budowę oświetlenia przy ul. Landeckiej i Rolnej. A jeżeli sytuacja 
epidemiologiczna na to pozwoli, zorganizowane zostaną imprezy okolicz-
nościowe, m.in.: Dzień Seniora. Zarezerwowano również środki na zakup 
materiałów promocyjnych. Mieszkańcy podjęli także uchwałę dotyczącą 
możliwości przeniesienia niewykorzystanych środków z tegorocznego bu-
dżetu na przyszły rok.

W Pogórzu w planach na 2021 rok jest dokończenie wymiany nawierzch-
ni na ul. Wierzbowej, a także częściowo na ul. Zamek i Dzielawy, budowa 
mijanek na ul. Zalesie i Zamek, a także bieżące prace na drogach, remonty 
cząstkowe i utrzymanie zieleni. Ponadto zaplanowano organizację imprez 
– m.in. Crossu Świętojańskiego, Pikniku Historycznego, obchodów 100-lecia 
OSP Pogórze, spotkania integracyjnego, Pogórskiego Kolędowania.

W Wilamowicach pod głosowanie poddano trzy uchwały. Pierwsza 
dotyczyła przekazania środków w 2021 roku na bieżące utrzymanie dróg, 
remonty cząstkowe dróg, poprawę bezpieczeństwa oraz na wykonanie no-
wych nawierzchni na ul. Spółdzielczej oraz fragmencie ul. Zajęczej. Kolejna 
uchwała to przekazanie środków na bieżące utrzymanie budynku świetlicy, 
wydatki bieżące, sprzęt potrzebny do wykonywania różnych prac, konser-
wację placu zabaw i organizację imprez. Ostatnia, trzecia uchwała dotyczyła 
możliwości wykorzystania w 2021 roku środków, które nie zostaną wydane 
jeszcze w tym roku. Wszystkie uchwały zostały jednogłośnie przegłosowane 
przez mieszkańców.

Mieszkańcy Wiślicy podczas zebrania zdecydowali, że środki z fundu-
szu drogowego pokryją koszty bieżących prac i remontów cząstkowych na 
drogach, a także prace związane z utrzymaniem zieleni i korytowaniem. Do 
zadań wpisano także uzupełnienie punktów świetlnych (jeżeli wystarczy na 
to środków). Natomiast fundusz sołecki pokryje koszty organizacji okolicz-
nościowych imprez, bieżącego utrzymania obiektów, promocji sołectwa  
i zakupu niezbędnych materiałów.

Mieszkańcy osiedla Górny Bór podczas zebrania wybrali przewodni-
czącego zarządu osiedla i zarząd osiedla na kolejne 5 lat. Przewodniczącym 
został ponownie Tomasz Pszczółka. Zarząd będzie pracował w składzie: 
Danuta Pinkas, Karol Rusin, Anna Łacek, Jolanta Wojaczek i Anna Danecka. 
Ostatnim punktem zebrania było podjęcie uchwały, która określa działania, 
jakie zostaną zrealizowane ze środków na 2021 rok. W uchwale znalazło się 
szczęść punktów: organizacja imprez lub wycieczek, promowanie osiedla 
Górny Bór, prace związane z budową siłowni zewnętrznej, prace związane 
z budową oświetlenia, promowanie lawendy na Górnym Borze oraz koszty 
techniczne i administracyjne. Mieszkańcy przyjęli te propozycje niemal jed-
nogłośnie.

Podczas spotkania mieszkańców osiedla Południe pojawiły się trzy pro-
pozycje zadań do realizacji w 2021 roku – organizacja wydarzeń integracyj-
nych dla mieszkańców osiedla, polepszenie dostępu do informacji (wydruk 
plakatów i wymiana tablic), inicjowanie i finansowanie działań na rzecz za-
gospodarowania terenów zielonych na osiedlu – szczególnie działki prze-
znaczonej na potrzeby mieszkańców. Wszystkie propozycje zostały podjęte 
jednogłośnie. 

Mieszkańcy osiedla Za Wisłą jednogłośnie podjęli uchwałę dotyczącą 
planu wydatków na rok 2021. Rada w dalszym ciągu będzie kontynuować 
swoją działalność przeznaczając środki na: spotkania integracyjne dla dzieci  
i dorosłych (w tym zajęcia dla dzieci), wycieczki, organizację zawodów sporto-
wych, doposażenie świetlicy w sprzęty (np. sprzęt sportowy) oraz utrzyma-
nie świetlicy.
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Wrzesień w gminie Skoczów wypełniony był spotkaniami z mieszkańcami. Okazją do tego były zebrania rad sołeckich i zarzą-
dów osiedli. W każdym zebraniu uczestniczył burmistrz Skoczowa Mirosław Sitko lub jego zastępca Andrzej Bubnicki, przewod-
niczący Rady Miejskiej Rajmund Dedio, a także kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych i wydziałów Urzędu Miejskiego  
w Skoczowie właściwi w sprawach dróg, inwestycji, spraw obywatelskich, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska oraz spraw 
organizacyjnych. W spotkaniach uczestniczyli także przedstawiciele Spółki Wodnej oraz obsługującej kanalizację gminy Skoczów 
spółki gminnej SKO-EKO. Do dyspozycji mieszkańców uczestniczących w zebraniach byli też przedstawiciele straży miejskiej i policji. 
Poniżej prezentujemy zwięzłą informację na temat spraw podjętych na każdym zebraniu.
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Szanowni Państwo, w informacji z majowej 
sesji pisałem o przyczynach zmiany stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi. Przypomnę tylko, że ustawodawca 
w 2012 roku wymusił na samorządach obo-
wiązek prowadzenia gospodarki odpadami 
oraz pośredniczenia pomiędzy mieszkańcem 
a firmą odbierającą. Z naszej okolicy zniknęły 
małe lokalne firmy, czyli bezpowrotnie skoń-
czyły się warunki rynkowej, zdrowej konku-
rencji. Do tego w lipcu 2019 roku parlament 
przyjął nowelizację ustawy, w której narzuco-
no zmianę rozliczenia z wykonawcą z rozlicze-
nia ryczałtowego od mieszkańca na rozlicze-
nie wagowe. Co to oznacza w praktyce? Od 
1 czerwca gmina płaci wykonawcy za każdy 
kilogram zebranych surowców wtórnych, jak 
i pozostałości po segregacji, czyli tzw. śmieci 
zmieszanych. Zmiana sposobu rozliczenia do-
datkowo wygenerowała kolejne koszty zwią-
zane z koniecznością obsługi wagi, przez któ-
rą tzw. śmieciarki każdego dnia przejeżdżają 
dwukrotnie (przed rozpoczęciem zbiórki i po 
jej zakończeniu). 

Do przetargu wg nowych zasad zgłosiło 
się tylko jedno konsorcjum i zaproponowa-
ło stawkę 870 zł/Mg (1 Mg = 1 tona), co wg 
posiadanej w maju wiedzy w przeliczeniu na 
uśrednioną ilość produkowanych odpadów 
wymusiło wzrost opłaty do 26 zł od osoby. Gi-
gantyczny wzrost opłaty wzbudził oburzenie 
wszystkich, bez wyjątku. Posypały się gromy 
na burmistrza i radnych, ale drodzy Państwo, 
co można było zrobić inaczej? Niepodpisa-
nie umowy i niepodjęcie uchwały spowodo-
wałoby, że od 1 czerwca śmieci zostałyby na 
ulicach. Bez wątpienia na zmianę ceny miał 
wpływ lawinowy wzrost opłaty środowiskowej, 
której wysokość została określona w rozpo-
rządzeniu Rady Ministrów z dnia 22 grudnia 
2017 r. Opłata od 2017 roku do 2020 roku 
wzrosła z 74 zł/Mg do 270 zł/Mg, czyli o 265%! 
Z posiadanych statystyk wynika, że w porów-
naniu do roku 2016 mieszkańcy Skoczowa 
„produkują” o 41% więcej odpadów, co oczy-
wiście również ma wpływ na wzrost kosztów 
gospodarki odpadami. 

Dzisiaj, po trzech miesiącach od wejścia  
w życie nowych przepisów i nowej stawki 
opłaty, rzeczywistość wygląda jeszcze gorzej 
niż wszyscy myśleliśmy. Od czerwca do opła-
ty zebranej od mieszkańców gmina dopła-
ca każdego miesiąca ponad 200 000,00 zł, 
a to oznacza, że do końca tylko tego roku z 
budżetu gminy na pokrycie kosztów gospo-
darki odpadami wydamy dodatkowo ponad  

1,5 mln zł. Wydając więcej na śmieci, musi-
my zmniejszyć wydatki na inwestycje, czy-
li np. remonty dróg, budowę wodociągów  
i chodników. Jeżeli chcielibyśmy, aby system 
finansował się tylko z opłaty pobieranej od 
mieszkańców, to w praktyce stawka powinna 
wynosić 36 zł od osoby, co jest absolutnie nie 
do zaakceptowania. Co możemy zrobić, aby 
zatrzymać szalony wzrost kosztów gospo-
darki odpadami? Kwota opłaty pobieranej 
przez wykonawcę jest iloczynem dwóch liczb: 
wagi zebranych odpadów oraz kwoty 870 zł 
/Mg, a to oznacza, że po pierwsze musimy 
szukać rozwiązań zmniejszających wagę od-
dawanych odpadów (i głównie myślę tutaj  
o odpadach zielonych), a po drugie – szukać 
wykonawcy, który będzie mógł zaproponować 
niższą stawkę za wykonywaną usługę. 

Za kilka miesięcy czeka nas kolejny prze-
targ. Zapewniam Państwa, że trwają bardzo 
intensywne prace nad znalezieniem najlep-
szego rozwiązania, które niestety nie może 
stać w sprzeczności z aktualnie obowiązującą 
ustawą. A ustawa, mówiąc delikatnie, posta-
wiła samorządy w ślepym zaułku.

Wrześniowa sesja rozpoczęła się od wysłu-
chania informacji z działalności Skoczowskie-
go Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. 
Martwi utrzymujące się od kilku lat bardzo 
małe zainteresowanie najmem lokali użyt-
kowych, co powoduje stałe zmniejszanie się 
przychodu spółki. Drugi z rzędu rok finanso-
wy Spółka zamknęła stratą (2018 r. z kwotą 
187 tys. zł, 2019r. z kwotą 168 tys. zł.). Na 
koniec 2019 roku na lokal socjalny z zasobu 
gminy Skoczów oczekiwały 23 rodziny, a na 
lokal mieszkalny 16 rodzin. Niestety, stale ro-
śnie zadłużenie najemców lokali użytkowych  
i mieszkalnych. W 2019 roku SPK Sp. z o.o. na 
wszystkie nakłady na remonty oraz inwestycje 
wydała ponad 840 tys. zł.

W kolejnym punkcie radni zapoznali się ze 
sprawozdaniem z działalności Miejskiej Spółki 
SKO-EKO Sp. z o.o. W latach 2017-2019 Spół-
ka wybudowała 46,2 km sieci kanalizacyjnych 
(planowano 22,7 km) oraz podłączyła 364 
budynków (planowano 213). W 2019 roku na 
inwestycje i remonty Spółka wydała ponad  
4 mln. zł. Bardzo dużym wyzwaniem stojącym 
przed Spółką jest konieczność uszczelnienia 
istniejącej sieci, ponieważ do oczyszczalni 
dopływa pięć razy więcej ścieków niż wynika 
to ze wskazań wodomierzy zabudowanych  
w domach mieszkańców. 

Radni jednogłośnie przyjęli informację  
z wykonania budżetu gminy Skoczów za I 

półrocze 2020 r. Z przedłożonej informacji 
wynika, że na koniec czerwca 2020 r. docho-
dy zostały zrealizowane w 47%, a wydatki wy-
konano w 38%. Niestety, pandemia Covid-19 
spowodowała zmniejszenie dochodów gminy 
o około 1,5 mln zł oraz wpłynęła na zwiększe-
nie zaległości z tytułu podatków i opłat z 2 mln 
zł w 2018 roku do 6 mln zł w 2019 roku. 

W porządku obrad każdej wrześniowej se-
sji umieszczony jest szczególnie ważny punkt 
– przyznanie wyróżnienia „Lauru Srebrnej 
Cieszynianki”, który w tym roku otrzyma Pan 
Alojzy Foltyn. Laur zostanie wręczony podczas 
uroczystej Sesji Rad Gmin Ziemi Cieszyńskiej  
w dniu 11 listopada 2020 roku w Teatrze im. 
A. Mickiewicza w Cieszynie.

Przyjęta została uchwała w sprawie podję-
cia współpracy z gminą Chybie oraz uchwa-
ła w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
w postaci dotacji celowej dla gminy Chybie 
na realizację zadania „Przebudowa mostu – 
dojazd do ulicy Iglastej w Kiczycach”. Przyjęcie 
powyższych uchwał było niezbędne, ponieważ 
most prowadzący do posesji mieszkańców 
Skoczowa znajduje się na terenie gminy Chy-
bie.

Na wrześniowym zebraniu wiejskim  
w Międzyświeciu nie został wybrany sołtys i ko-
niecznym było przyjęcie uchwały wyznaczają-
cej kolejny termin przeprowadzenia wyborów 
sołtysa oraz Rady Sołeckiej sołectwa Między-
świeć. Zebranie odbędzie się 13 października 
2020 roku (godz. 16.45) w sali gimnastycznej 
Zespołu Szkół Przyrodniczo-Technicznych  
w Międzyświeciu. 

Szczegółowe informacje o podjętych 
uchwałach, tematyce i protokołach z posie-
dzeń komisji oraz sesji znajdują się na stronie 
www.skoczow.esesja.pl. Kolejna planowa se-
sja Rady Miejskiej odbędzie się 21 październi-
ka o godz. 15.00.      

Rajmund Dedio
Przewodniczący Rady Miejskiej Skoczowa

Z PRAC RADY MIEJSKIEJ SKOCZOWA...

Do najważniejszych osiągnięć w piłce siatkowej chłopców na-
leżą: czterokrotne wicemistrzostwo województwa katowickie-
go, 2. miejsce podczas Igrzysk Młodzieży Szkolnej w Oświęcimiu  
w roku szkolnym 1991/1992, 5. miejsce w roku szkolnym 
1988/1989, 1. miejsce w zawodach rejonowych. W piłce siatkowej 
dziewcząt: 2. miejsce w roku szkolnym 1988/1989 oraz 1. miejsce 
podczas zawodów rejonowych. W piłce nożnej wraz z zawodnikami 

LKS Pogórze w kategorii juniorów zakwalifikował się do rozgrywek 
w lidze okręgowej. Pracując społecznie, organizował i przygotowy-
wał lodowisko na boisku przy szkole, a także prowadził w czasie 
wakacji zajęcia sportowe dla uczniów. Za swoją pracę, wyniki i po-
ziom nauczania Alojzy Foltyn był wielokrotnie nagradzany m.in.: 
Złotym Krzyżem Zasługi, Brązowym Krzyżem Zasługi, Medalem Ko-
misji Edukacji Narodowej, Złotą Odznaką „Za zasługi dla sportu”, 
Odznaką „Zasłużony działacz kultury fizycznej”, Medalem „Za za-
sługi w rozwoju sportu szkolnego”, Medalem „Za wieloletnią dzia-
łalność i wybitne zasługi dla sportu szkolnego”, Odznaką Honoro-
wą Polskiego Związku Piłki Nożnej, Honorową Odznaką „Za zasługi 
w sporcie szkolnym”. Ponadto uchwałą Rady Miejskiej Skoczowa  
z dnia 22 maja 2018 roku został uhonorowany tytułem „Zasłużony 
dla Skoczowa”. Wychowankowie Alojzego Foltyna do dziś odnoszą 
sukcesy sportowe na szczeblu wojewódzkim i ogólnopolskim.

BPI

LAUR ZIEMI CIESZYŃSKIEJ
DLA ALOJZEGO FOLTYNA
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GMINA SKOCZÓW MA NOWĄ STRONĘ INTERNETOWĄ
Nowoczesna, bardziej przejrzysta i czytelna,  

a przede wszystkim dostosowana do szczegól-
nych potrzeb osób z niepełnosprawnością – taka 
jest nowa strona internetowa Urzędu Miejskiego 
w Skoczowie. Można ją znaleźć pod dotychczaso-
wym adresem – www.skoczow.pl.

Ostatni raz budowa i wygląd strony interneto-
wej urzędu zostały zmienione w 2016 roku. Przez 
ponad 4 lata w zakresie projektowania stron in-
ternetowych wiele się zmieniło. Obecnie najwięk-
szy nacisk kładzie się na to, by strony były proste 
w obsłudze dla większej grupy osób – nie tylko dla 
młodych, którzy sprawnie poruszają się w  prze-
strzeni wirtualnej, ale również dla seniorów oraz 
osób niepełnosprawnych. Serwis urzędu został 
stworzony zgodnie ze standardami W3C oraz 
WCAG2.1 w oparciu o mechanizmy ułatwiające 
osobom niepełnosprawnym dostęp do publiko-
wanych treści. Serwis jest w pełni rozpoznawalny 
przez programy czytające dla osób niewidomych 
– Window-Eyes, JAWS czy NVDA. Nowa witryna 
jest również wyposażona w mechanizmy uła-

twiające przeglądanie treści przez osoby niedowi-
dzące – zmieniona została m.in. wielkość czcionki  
i kontrast. Wszystkie elementy na stronie spełnia-
ją minimalne wymagania kontrastu koloru tre-
ści do tła. Co ważne, serwis nie jest wyposażony  
w skróty klawiaturowe, które mogły by wchodzić 
w konflikt z technologiami asystującymi (np. pro-
gramy czytające), systemem lub aplikacjami użyt-
kowników. Obsługa możliwa jest zarówno przy 
pomocy klawiatury, jak i myszki. Istotne jest także 
to, że strona stała się responsywna, a to znaczy, że 
teraz swobodnie mogą z niej korzystać użytkow-
nicy smartfonów.

Co można znaleźć na stronie głównej? Od 
razu po wejściu na stronę widoczne są najnowsze 
informacje i komunikaty, działy strony, odnośniki 
do mediów społecznościowych gminy Skoczów 
oraz – po najechaniu myszką – aktualny stan 
jakości powietrza. Poniżej znaleźć można okna, 
które przenoszą nas bezpośrednio do informacji 
o odpadach komunalnych, ostrzeżeniach me-
teorologicznych, konsultacjach społecznych, do 

mapy gminy, kamerki online oraz do SEKAP-u 
(gdzie można załatwić sprawy urzędowe) i Syste-
mu Informacji Przestrzennej. Dalej zobaczyć moż-
na więcej aktualnych informacji, które podzielone 
zostały na działy: miasto i gmina, gospodarka, 
edukacja, kultura i sport oraz poniżej – ogłoszenia 
i przetargi. Bardziej przejrzysty jest teraz panel  
z zapowiedziami wydarzeń, który znajduje się 
zaraz pod aktualnościami, ogłoszeniami i prze-
targami. Są tam plakaty zapowiadające najbliższe 
wydarzenia, a także pasek z datami, na którym 
można sprawdzić, co będzie się działo przez ko-
lejne tygodnie. Ponadto na głównej stronie widać 
najnowsze galerie zdjęć i numery „Wieści Sko-
czowskich”. Pojawiła się też nowa opcja – „Zapytaj 
burmistrza”.

Serdecznie zapraszamy do zapoznania się 
z nową stroną. Polecamy również profil gmi-
ny na Facebooku: Gmina Skoczów – Skocz do 
Skoczowa.

BPI

Od 1 września do 30 listopada 2020 r. (według stanu w dniu 1 czerwca 
2020 r.) na terytorium Polski przeprowadzany jest Powszechny Spis Rolny 
2020. Obowiązek realizacji spisów nakłada na państwa członkowskie Unii 
Europejskiej rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady, jak również 
wynika on z rekomendacji FAO, zawartych w dokumencie pn. Światowy pro-
gram spisów rolnych rundy 2020 r.

Spis jest przeprowadzany w gospodarstwach rolnych: osób fizycznych 
(gospodarstwach indywidualnych); osób prawnych; jednostek organizacyj-
nych niemających osobowości prawnej. Rolnicy mogą udzielić informacji  
o gospodarstwach rolnych: poprzez samospis internetowy przeprowa-
dzony za pośrednictwem interaktywnej aplikacji, dostępnej pod adresem 
https://spisrolny.gov.pl; telefonicznie – dzwoniąc na infolinię spisową pod 
numer 22 279 99 99.

W celach informacyjnych i interwencyjnych, na czas realizacji spisu, Gmin-
ne Biuro Spisowe w Skoczowie uruchomiło dyżury obejmujące godziny pracy 
Urzędu Miejskiego w Skoczowie: od poniedziałku do piątku od godz. 7.30 do 
14.30 (tel. 33 853 38 54 wew. 146), a także dyżury telefoniczne w godzinach 
popołudniowych – od godz. 14 30 do godz. 20.00 (w dni robocze) pod nu-
merem telefonu: 725 787 575. Z użytkownikami gospodarstw rolnych, którzy 
nie mogą się spisać samodzielnie, skontaktują się rachmistrzowie spisowi. 
Uwaga! Od 10 października 2020 r. istnieje możliwość realizacji Powszechne-
go Spisu Rolnego przez rachmistrzów w formie wywiadów bezpośrednich  
z użytkownikami gospodarstw rolnych. Wywiady będą realizowane z zacho-
waniem wszystkich obowiązujących zaleceń sanitarnych. Jeżeli respondent 

ze względu na sytuację epidemiczną wyrazi obawę przed bezpośrednim kon-
taktem, rachmistrz spisowy poinformuje respondenta o obowiązku udziału 
w spisie, który może być zrealizowany w formie wywiadu telefonicznego.  
W przypadku, gdy rachmistrz pozyska informację, że użytkownik gospodar-
stwa rolnego jest objęty kwarantanną lub izolacją domową, wywiad będzie 
przeprowadzony przez telefon. Przed przystąpieniem do realizacji wywiadu 
bezpośredniego rachmistrz spisowy zobowiązany jest do okazania legityma-
cji – imiennego identyfikatora ze zdjęciem, wydanego przez Wojewódzkie 
Biuro Spisowe w Katowicach. W razie jakichkolwiek wątpliwości dotyczących 
tożsamość rachmistrza spisowego, jego dane można potwierdzić dzwoniąc 
na infolinię spisową pod numer 22 279 99 99 lub za pośrednictwem strony 
internetowej: https://rachmistrz.stat.gov.pl/formularz/.

Spisy, tak jak wszystkie prowadzone przez GUS badania statystyczne, 
realizowane są z zachowaniem wysokich standardów bezpieczeństwa,  
w oparciu o nowoczesne techniki teleinformatyczne. Wszystkie zebrane 
od respondentów dane objęte są tajemnicą statystyczną. Dane pozyskane 
podczas spisów mogą być wykorzystywane wyłącznie do opracowań, zesta-
wień i analiz statystycznych oraz do aktualizacji operatów do badań staty-
stycznych prowadzonych przez służby statystyki publicznej. Udostępnianie 
lub wykorzystywanie danych uzyskanych w spisach dla innych niż podane 
celów jest zabronione, pod rygorem odpowiedzialności karnej. 

UM

POWSZECHNY SPIS ROLNY – CO NALEŻY WIEDZIEĆ

Właścicielom nieruchomości dostarczane są obecnie zawiadomie-
nia o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Dostarczenie tych zawiadomień jest obowiązkiem ustawowym, zwią-
zanym ze zmianą stawki od osoby za wywóz odpadów – która od  
1 lipca 2020 r. wynosi 26 zł. 

Zawiadomienie, które jest obecnie dostarczane, nie uwzględnia 
ewentualnych nadpłat, zaległości z tytułu opłaty, nie uwzględnia też 
ulgi w opłacie związanej z kompostowaniem bioodpadów. W przy-
padku, gdy składano deklarację uwzględniającą ulgę za kompostowa-
nie bioodpadów, należy od wysokości opłaty podanej w otrzymanym 
zawiadomieniu (stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi 26,00 zł x liczba mieszkańców na danej nieruchomości x 3 
miesiące) odjąć wartość zwolnienia (kwota zwolnienia 4,00 zł x liczba 
mieszkańców na danej nieruchomości x liczba miesięcy,  w których 
korzystano z ulgi – nie więcej niż 3).

 
PRZYKŁAD:
Przy 4 mieszkańcach w gospodarstwie domowym opłata będzie 

następująca: 

• 4 osoby x 26,00 zł = 104,00 zł (na miesiąc); 
• 104,00 x 3 miesiące = 312,00 zł (kwartał).

W przypadku gdy deklarację złożono w związku ze zwolnieniem  
z części z opłaty za posiadanie kompostownika i kompostowania  
w nim bioodpadów np. z datą obowiązywania od 1 lipca 2020 r., opła-
ta będzie pomniejszona w następujący sposób: 4 osoby x 26,00 zł = 
104,00 zł; 4 osoby x 4,00 zł = 16,00 zł; 104,00 - 16,00 zł = 88,00 zł (na 
miesiąc); 88,00 zł x 3 miesiące = 264,00 zł (kwartał).

Uwaga! Obniżona stawka może być odliczona od miesiąca,  
w którym rozpoczęło się deklarowanie kompostowania.

W przypadku pytań lub wątpliwości dotyczących opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi prosimy o kontakt telefoniczny  
z pracownikami Wydziału Gospodarki Komunalnej i Środowiska Urzę-
du Miejskiego w Skoczowie pod nr telefonów: 33 82 80 154, 33 82 
80 146, 33 82 80 143.

WGKiŚ

WAŻNA INFORMACJA W SPRAWIE OPŁATY ZA GOSPODAROWANIE ODPADAMI KOMUNALNYMI
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Kończy się kolejna 5-letnia kadencja Miejsko-Gminnej Spółki 
Wodnej w Skoczowie. Podczas jesiennych zebrań wiejskich i zarzą-
dów osiedli w gminie Skoczów wybrano delegatów, którzy w lutym  
2021 roku wezmą udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym 
spółki. To ważny moment dla skoczowskiej spółki, bo wtedy rozstrzy-
gną się jej dalsze losy. O jej historii i codzienności, a także przyszłości 
rozmawiamy z kierownikiem robót Karolem Kojmą oraz zastępcą 
przewodniczącego Janem Zabłockim.

– Minęło ponad 20 lat od momentu, gdy Skoczów postanowił 
pójść swoją drogą i oddzielić się od Powiatowego Związku Spółek 
Wodnych w Cieszynie, powołując swój zarząd i komisję rewizyj-
ną. Co było powodem tej decyzji i czy dzisiaj z perspektywy czasu 
można ten krok ocenić jako dobry?

Karol Kojma: Nadal doskonale pamiętam posiedzenie, podczas 
którego Skoczów oddzielił się od Powiatowego Związku Spółek Wodnych  
w Cieszynie. Miało to miejsce w 1998 roku za kadencji burmistrza Witolda 
Dzierżawskiego, na spotkaniu w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Sko-
czowie. Skoczowski Zarząd chciał być przez to bliżej mieszkańców i ich 
potrzeb. Przypomnę tylko, że pierwszym przewodniczącym spółki wodnej 
został Franciszek Skiba, następnie był nim Piotr Sodzawiczny, a obecnie 
przewodniczącym jest Tadeusz Knyps. Powiatowy Związek Spółek Wod-
nych również działa do dziś i zrzesza wszystkie spółki z terenu powiatu 
cieszyńskiego, oprócz skoczowskiej. 

Jan Zabłocki: Powód odłączenia się był prosty – nie można było dłużej 
czekać na przeprowadzenie tak wielu ważnych napraw. Nie mogły one być 
odkładane na później. Niestety, nasz powiat jest dosyć rozległy, a to zdecy-
dowanie wydłuża czas oczekiwania na naprawy. Dlatego postanowiono na 
niezależność i skupiono się bezpośrednio na gminie Skoczów. Minione lata 
pokazały, że tę decyzję można podsumować jak najbardziej na plus. 

– Na co dzień nie zdajemy sobie sprawy, jak istotne są zadania 
spółki…

Jan Zabłocki: Trzeba przyznać, że pojawia się coraz więcej zadań 
do wykonania. Po pierwsze – rury z czasów przedwojennych i powojen-
nych są bardzo zniszczone i nadają się już jedynie do wymiany. Niestety, 
to są duże koszty. Po drugie, inwestorzy, budując nowe budynki, często 
nieświadomie uszkadzają urządzenia, które były tam zamontowane 
wcześniej i miały zapobiegać podtopieniom gruntów. Często spotykam się  
z sytuacjami, gdy inwestorzy nie mają pojęcia, jak istotne są te urządzenia, 
a uświadamiają to sobie dopiero wtedy, kiedy ich zalewa. Odkrywają, że 
istnieje taka instytucja jak spółka wodna i dopiero wtedy proszą o pomoc 
– gorzej kiedy kończy się na poważnych roszczeniach. Dlatego warto zwra-
cać uwagę podczas kopania fundamentów na wszystkie urządzenia, które 
napotykamy. 

Karol Kojma: Chciałbym, żeby mieszkańcy zrozumieli, że mogą,  
a nawet powinni konsultować swoje inwestycje ze spółką wodną. Wystar-
czy tylko tyle, by uniknąć późniejszych kłopotów. Warto również zwracać 
uwagę na miejsca, w których prowadzą nasadzenia drzew i krzewów, na 
przykład tuj czy wierzb. Ich korzenie łatwo wrastają w systemy drenarskie, 
co powoduje ich zamulanie, brak odpływu wody, a w konsekwencji za-
lewanie gruntów. Uważać trzeba też podczas wykonywania ogrodzenia 
działki. Konsultacje podjęte w odpowiednim momencie to zadanie, które 
powinno ciążyć na inwestorach – dotyczy to na przykład budownictwa 

jednorodzinnego, wodociągów i energetyki, kanalizacji sanitarnych. Na-
sze urządzenia są często dewastowane przez nieświadomych inwestorów 
i niestety, trzeba to powiedzieć – gdy szuka się winnego, oskarżenia pada-
ją najczęściej w stronę spółki wodnej. 

– Jak wygląda budżet spółki?
Karol Kojma: Na początku zaznaczę, że spółka wodna utrzymuje się 

ze składek członkowskich, z dotacji urzędu miejskiego, urzędu wojewódz-
kiego i w ostatnich latach z dotacji starostwa powiatowego. W ubiegłym 
roku koszty napraw drenażu wyniosły 32 954 zł, a koszty konserwacji ro-
wów na długości 9317 m  – 46 814 zł. Dodam jeszcze, że koszt roboczogo-
dziny to 27 zł, natomiast usługa za koparkę to 76 zł/godz.

– Na koniec zapytam o to, co dalej ze spółką? 
Karol Kojma: To bardzo ważne, jak nie najważniejsze pytanie. Może 

do końca nie zdajemy sobie z tego sprawy, ale kwestia przyszłości spółki 
jest istotna zarówno dla mieszkańców całej gminy Skoczów, jak i dla urzę-
du miejskiego. Pracuję bardzo długo w gospodarce wodnej, mam spore 
doświadczenie w tym temacie i uważam, że jest duża potrzeba kontynu-
acji pracy, którą już wykonaliśmy. Moja praca w spółce to teoretycznie 1/4 
etatu, a praktycznie pracuję codziennie – jestem do dyspozycji od samego 
rana do późnego wieczora. Chciałbym przekazać swoje obowiązki osobie, 
której zależy na kontynuacji dalszych obowiązków w zakresie utrzymywa-
nia, konserwacji urządzeń melioracji szczegółowych na terenie sołectw 
gminy Skoczów. Z chęcią przekażę swoje stanowisko komuś innemu. Służę 
oczywiście wiedzą i doświadczeniem jeżeli ktoś będzie potrzebował wska-
zówek. Dodam jeszcze, że widzę tutaj kierunek stworzenia całego etatu. 
Muszę powiedzieć też, że podziwiam zarząd spółki i komisję rewizyjną, 
które udzielają się w wielu kwestiach – uczestniczą w odbiorach, rozwią-
zują problematyczne sprawy – wszystko bezpłatnie. Ale żeby zapewnić 
kontynuację tych działań, musimy wybrać zarząd i komisję rewizyjną na 
kolejne 5 lat. Z takim składem, który będzie ze sobą zgodnie współpraco-
wał i będzie miał nowe pomysły. Boję się, że spółka może się rozwiązać 
– nie wiem co będzie wtedy z melioracjami oraz w przypadku podtopień. 
Mam jednak nadzieję, że tak się nie stanie. 

– Bardzo dziękujemy za rozmowę.

Tekst i zdjęcie: BPI

WAŻĄ SIĘ LOSY SPÓŁKI WODNEJ

RUSZYŁA KOLEJNA PRZEBUDOWA DROGI NA KAPLICÓWCE
Początkiem października rozpoczęła się przebudowa kolejnej drogi na 

Kaplicówce – tym razem ulicy Jana Żebroka. Pierwszym etapem inwesty-
cji jest wymiana kanalizacji deszczowej oraz instalacji wodociągowej wraz  
z przyłączami do budynków. Ponadto, oprócz wymiany warstw konstruk-
cyjnych drogi, zaplanowano wymianę krawężników, zabezpieczenie sieci 
podziemnych i utwardzenie poboczy. Koszt prac to niemal 1,5 mln zł. Na 
tę inwestycję udało się pozyskać środki z rządowego Funduszu Dróg Sa-
morządowych – prawie 800 tys. zł. Dzięki środkom z Funduszu udało się 
już przeprowadzić przebudowy takich dróg, jak: ul. Szkolna, Polna czy Zofii 
Kossak-Szatkowskiej. Wartość łączna przebudowy dróg z wykorzystaniem 
środków pozyskanych przez burmistrza Mirosława Sitko z Funduszu Dróg 
Samorządowych wynosi niemal 8 mln zł. W trakcie jest również przebudowa 
ul. Góreckiej w Skoczowie, realizowana przez Powiatowy Zarząd Dróg Pu-
blicznych. Wartość tej inwestycji to 9,6 mln zł, z czego nieco ponad 6 mln zł 
to dofinansowanie pozyskane przez powiat cieszyński z Funduszu Dróg Sa-
morządowych. Pozostała część kwoty jest współfinansowana przez powiat 
cieszyński oraz gminę Skoczów – po 50%.

Tekst i zdjęcie: BPI
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OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Skoczowa obręb 

3, przy ul. Góreckiej

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowa-
niu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. z 2020r. poz. 
293 z późn. zm.), art. 54 ust. 2, 3 ustawy z dnia 3 października 2008r. o udo-
stępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2020 r.  poz. 283 z późniejszymi zmianami) oraz uchwały 
Rady Miejskiej Skoczowa Nr XII/132/2019 z dnia 20 listopada 2019 r. w spra-
wie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Skoczowa, obręb 3, przy ul. Góreckiej 
zawiadamiam o wyłożeniu do publiczne-
go wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego frag-
mentu miasta Skoczowa  obręb 3, przy  
ul. Góreckiej wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko, w dniach od 28.09.2020 r. do 
19.10.2020 r. w siedzibie Urzędu Miasta Sko-
czowa, Rynek 1, 43-430 Skoczów, pokój nr 27, 
w godzinach pracy urzędu oraz na stronie 
internetowej.

Dyskusja publiczna nad rozwiązania-
mi przyjętymi w projekcie planu odbędzie 
się w dniu 06.10.2020r. w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Skoczowie, Rynek 1, 43-430 
Skoczów, pokój nr 3 ( sala sesyjna ) o godz. 
14.00. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy, kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie 
planu miejscowego, może wnieść uwagi, któ-
re należy składać na piśmie do Burmistrza 
Miasta Skoczowa:

• na adres Urzędu Miasta Skoczowa, Rynek 1, 43-430 Skoczów,
• drogą elektroniczną poprzez Elektroniczną Skrzynkę Podawczą Urzędu 

na platformie ePUAP   
• opatrzone podpisem kwalifikowanym lub podpisane przy pomocy profi-

lu zaufanego ePUAP,
• drogą elektroniczną na adres e-mail: um@um.skoczow.pl
• z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i ad-

resu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczal-
nym terminie do dnia 03.11.2020 r.  

Zgodnie z art. 46 pkt. 1 oraz art. 54 ust. 2, 3 ustawy o udostępnie-
niu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, 
projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego podle-

ga strategicznej ocenie oddziaływania na 
środowisko, z zapewnieniem możliwości 
udziału społeczeństwa w okresie udo-
stępnienia do publicznego wglądu.

Wnioski i uwagi w postępowaniu  
w sprawie strategicznej oceny oddzia-
ływania na środowisko - stosownie do 
przepisu art. 54 ust. 3 w/w ustawy - na-
leży wnosić na zasadach określonych  
w art. 18 ust. 2 i ust. 3 przywoływanej na 
wstępie ustawy o planowaniu i zagospo-
darowaniu przestrzennym, w nieprzekra-
czalnym terminie do dnia 03.11.2020 r.,  
w Urzędzie Miejskim w Skoczowie, na jego 
adres lub drogą elektroniczną, na adres  
um@um.skoczow.pl. Organem właści-
wym do rozpatrzenia uwag jest  Burmistrz 
Miasta Skoczowa. 

UM

W związku z rozpoczynającym się okresem 
grzewczym przypominamy i informujemy, że 
popiół należy gromadzić w szarych workach, 
które bezpłatnie dostarcza firma odbierająca od-
pady komunalne. Popiołu nie należy umieszczać  
w koszu na śmieci, który jest przeznaczony na od-

pady zmieszane. Worki z popiołem należy prze-
kazywać do odbioru w dniu przeznaczonym na 
odbiór segregowanych surowców wtórnych – wg 
harmonogramu. Przed umieszczeniem popiołu 
w workach należy go wystudzić (gorący popiół 
powoduje pękanie worków). Przypominamy 

również, że zbieranie odpadów w sposób selek-
tywny stanowi podstawowy element systemu 
gospodarki odpadami i ma wpływ na wysokość 
poziomu recyklingu.

WGKiŚ/BPI

CO ROBIĆ Z POPIOŁEM W OKRESIE GRZEWCZYM?

Burmistrz Miasta Skoczowa ogłasza pierw-
szy przetarg ustny nieograniczony na sprze-
daż nieruchomości oznaczonej jako działka 
nr 1097, obręb 2 w Skoczowie, przy ul. Spor-
towej, o powierzchni 0,2979 ha, zapisanej  
w KW nr BB1C/00087231/9 prowadzonej przez 
Wydział V Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowe-
go w Cieszynie. W miejscowym planie zago-
spodarowania przestrzennego fragmentu 
miasta Skoczowa obręb 3, przy rzece Wisła, 
zatwierdzonym uchwałą nr XXI/246/2016 
Rady Miejskiej Skoczowa z dnia 23 sierpnia 
2016 r., nieruchomość jest objęta jednostką 
1U – zabudowa usługowa. Nieruchomość 
posiada dostęp do drogi publicznej gminnej 
– ul. Sportowej, ma kształt zbliżony do pro-
stokąta o wymiarach ok. 70 m na 40 m. Przez 
działkę przebiegają liczne sieci podziemnego 
uzbrojenia terenu – energetyczna wysokiego 
napięcia, wodociągowa, ciepłownicza, teleko-
munikacyjna. 

Cena wywoławcza wynosi 280 000,00 zł, 
tj. 93,99 zł/m2  (w tym 23% podatku VAT). 
Wadium wynosi 28 000,00 zł. O wysokości 
postąpienia decydują uczestnicy przetargu,  
z tym że postąpienie nie może wynosić mniej 
niż 1% ceny wywoławczej, z zaokrągleniem  

w górę do pełnych dziesiątek złotych. Przetarg 
odbędzie się w dniu 29 października 2020 r.  
o godz. 10.00 w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 
w Skoczowie, Rynek 1. Wadium w ww. wysoko-
ści należy wpłacić na konto Urzędu Miejskiego 
w Skoczowie nr 08 8126 0007 0000 2381 2000 

0050 prowadzone w Banku Spółdzielczym  
w Skoczowie. Za wpłacenie wadium uznaje się 
wpływ należności na konto Urzędu najpóźniej 
w dniu 23.10.2020 r. Wadium wpłacone przez 
podmiot, który wygra przetarg, zaliczone zo-
stanie na poczet ceny nabycia, a w przypadku 
uchylenia się przez tą osobę od zawarcia umo-
wy, wadium przepada na rzecz sprzedające-
go. Pozostałe wadia zwraca się nie później niż 

przed upływem 3 dni roboczych, na wskaza-
ne konto.

W przetargu mogą wziąć udział podmio-
ty, które wpłacą wadium w wyznaczonym 
terminie oraz przedłożą komisji przetargo-
wej dowód tożsamości, a w przypadku osób 
prawnych – aktualny wypis z właściwego dla 
danego podmiotu rejestru. Pełnomocnicy 
muszą przedstawić pełnomocnictwo w for-
mie aktu notarialnego. Przetarg wygrywa 
podmiot, który zaoferuje najwyższą cenę. 
Koszty zawarcia umowy notarialnej oraz kosz-
ty opłaty sądowej ponosi nabywca. Okazanie 
granic nieruchomości odbywa się na wniosek 
i koszt osoby zainteresowanej.

Burmistrz Miasta Skoczowa zastrzega so-
bie prawo do odwołania przetargu z ważnych 
powodów. Dodatkowe informacje można uzy-
skać telefonicznie pod numerem 33 82 80 158.

UM

PRZETARG NA SPRZEDAŻ NIERUCHOMOŚCI
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Gmina Skoczów otrzymała dodatkowe 
środki z rządowego programu wsparcia dla 
samorządów – Funduszu Inwestycji Lokal-
nych. W skali kraju na program przezna-
czono w sumie 6 mld zł. W ten sposób do 
budżetu gminy Skoczów wpadło dodatko-
we 5 mln zł. 

Środki te zostaną przeznaczone na po-
krycie wkładu własnego w realizowanych 
właśnie inwestycjach. Przede wszystkim 
chodzi o gruntowy remont kamienicy Ry-
nek 3, która zostanie zaadaptowana na 
Centrum Edukacji Ekologicznej, a także 
kompleksową termomodernizację i re-

mont budynków na stadionie miejskim 
przy ul. Sportowej 6.

– Taki zastrzyk finansowy to wielkie wspar-
cie dla budżetu Skoczowa w czasie wielu wy-
daktów, które znacząco dociążyły tegoroczny 
budżet wraz z jednoczesnym spadkiem przy-
chodów spowodowanym zmniejszonym wpły-
wem podatków. Mam tu na myśli głównie 
wydatki związane ze zwiększoną pomocą dla 
mieszkańców świadczoną przez OPS w związ-
ku z pandemią, wydatki związane z wdrożoną 
w całej Polsce podwyżką wynagrodzeń dla na-
uczycieli od września tego roku, jak również 
ograniczającą wpływy do budżetu gminy po-

mocą gminy dla przedsiębiorców, których sy-
tuacja w wyniku pandemii uległa pogorszeniu 
i którzy w związku z tym uzyskali umorzenie 
należności z tytułu podatku od nieruchomo-
ści. Bardzo kosztotwórczym elementem jest 
wywóz odpadów komunalnych, do którego 
dopłacamy mieszkańcom łącznie ponad 200 
tys. zł miesięcznie. Ogromne wsparcie ze stro-
ny rządowej pozwoliło nam na uporanie się 
z wszystkimi tymi zadaniami bez szkody dla 
zaplanowanych i realizowanych inwestycji – 
mówi burmistrz Skoczowa Mirosław Sitko.

BPI

DODATKOWE 5 MILIONÓW NA INWESTYCJE

25 października funkcjonariusze policji 
oraz skoczowskiej straży miejskiej odebrali 
od mieszkańców informację o podrzuceniu 
odpadów w Kiczycach. Chodziło o około 40 
ton odpadów – podkładów kolejowych przy-
wiezionych w okolice budynku socjalnego 
przez dwa samochody ciężarowe na obcych 
rejestracjach. Na miejscu niezwłocznie poja-
wili się burmistrz Skoczowa Mirosław Sitko 
oraz jego zastępca Andrzej Bubnicki, którzy 
natychmiast podjęli kroki formalne w celu 
wywiezienia odpadów poza gminę Skoczów. 

Jak ustaliły służby miejskie, podkłady przy-
wieziono z Wielkopolski. Nie są to podkłady 

pochodzące z przebudowy linii kolejowej  
w Skoczowie. Koszt usunięcia 40 ton podkła-
dów kolejowych można oszacować na ok. 
200 tys. zł.

– Całość akcji zakończyła się sukcesem. 
Gmina Skoczów nie poniosła żadnych kosz-
tów, odpady zostały wywiezione ze Skoczowa, 
ale to nie tylko nasza zasługa. Przede wszyst-
kim podziękowania za wzorową współpracę 
należą się komendantowi Komisariatu Policji  
w Skoczowie komisarzowi Wojciechowi Sikorze. 
Dzięki tej współpracy i zdroworozsądkowemu 
myśleniu udało nam się wspólnie doprowadzić 
do bezkosztowego dla gminy usunięcia od-

padów. Udało nam się także doprowadzić do 
bezkosztowego dla gminy Skoczów wywiezienia 
pojazdów, którymi odpady zostały przywiezione 
na teren gminny. Dziękuję też za szybką reakcję 
mieszkańcom – podsumowuje zastępca bur-
mistrza Skoczowa Andrzej Bubnicki.

Apelujemy do mieszkańców o czujność 
oraz o zgłaszanie podobnych, niepokojących 
sytuacji bezpośrednio do skoczowskiej straży 
miejskiej pod numerami telefonów: 33 853 
32 36 oraz 609 039 514.

BPI

PODRZUCENIE ODPADÓW W KICZYCACH...?

W całej Polsce działa 16 250 jednostek OSP. Daje to 696 653 człon-
ków tych jednostek. Składają się na nich mężczyźni i kobiety, członkowie 
wspierający i honorowi oraz członkowie młodzieżowych drużyn pożar-
niczych.

W gminie Skoczów działa 9 terenowych jednostek OSP. Są to OSP: 
Skoczów, Ochaby, Pogórze, Pierściec, Kiczyce Wiślica, Bładnice, Między-
świeć oraz Kowale. Na terenie gminy mamy również jedną zakładową 
ochotniczą straż pożarną – Teksid Poland w Skoczowie. Jednostka ta po-
dejmuje tylko działania na terenie swojego zakładu. 

Łącznie jednostki gminy Skoczów liczą 439 członków, w tym: 396 męż-
czyzn i 43 kobiety. Bezpośredni udział w działaniach ratowniczo-gaśni-
czych może brać 160 mężczyzn i 6 kobiet. Członków honorowych jest 
21, a wspierających 89. Ponadto w 7 jednostkach OSP działają również 
Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze, które liczą 111 adeptów pożarnictwa 
(64 chłopców i 47 dziewcząt). 

Wszystkie te jednostki są w stanie podjąć działania ratowniczo-gaśni-
cze na terenie gminy, jak i poza jej obszarem. Skoczowskie jednostki dys-
ponują coraz to nowocześniejszym sprzętem i nowymi samochodami 
ratowniczo-gaśniczymi. Przed członkami OSP stawia się coraz to większe 
wyzwania. Wzywane są do pomocy Państwowej Straży Pożarnej, która 
sprawuje nad nimi nadzór, dba o wyszkolenie oraz wyposażenie. Stra-
żacy ochotnicy zajmują się nie tylko pożarami, ale główne ich zadanie to 
usuwanie miejscowych zagrożeń, takich jak skutki nawałnic, połamane 
drzewa i słupy, zerwane dachy i uszkodzone budynki. Są wzywani też  
w trakcie powodzi czy lokalnych podtopień. Druhów OSP można spotkać 
przy udzielaniu pomocy podczas wypadków samochodowych czy neu-
tralizacji plam oleju na drogach. Strażacy niosą pomoc na wodzie, otwie-
rają mieszkania, w których znajdują się osoby poszkodowane. Wszędzie 
tam, gdzie zagrożone jest zdrowie, życie i mienie ludzi oraz zagrożone 
jest środowisko, jak zwykle na ratunek przyjdzie strażak – wielozadanio-
wy jak nigdy wcześniej.

Ochotnicze straże pożarne to nie tylko działania ratowniczo-gaśnicze, 
ale bardzo ważna rola integrowania lokalnego społeczeństwa. Zadań jest 
wiele.

Natomiast bardzo niepokojące informacje docierają z jednostek OSP 
i to nie tylko w gminie Skoczów. Brakuje strażaków ochotników – alar-
mują naczelnicy poszczególnych jednostek. Poważne braki kadrowe  
w OSP mogą spowodować, że jednostki nie będą wyjeżdżały do zdarzeń, 
nie będą udzielały pomocy mieszkańcom naszego regionu, ponieważ fi-
zycznie nie będzie miał tego kto robić. Wszystko wynika z braku chętnych 
do działalności społecznej. “Duch w narodzie zaginął” – komentuje jeden 
z członków OSP.

W wielu przypadkach strażacy ochotnicy muszą wybierać pomię-
dzy pracą, a wyjazdem do akcji. Ten wybór kończy się tym, że na alarm 
stawia się zbyt mało druhów, by móc podjąć działania. Każdy druh 
OSP, żeby zostać strażakiem ratownikiem, musi przejść szkolenie, któ-
re uprawni go do podejmowania działań ratowniczych. Nie każdy znaj-
duje na to czas między pracą, obowiązkami domowymi oraz rodziną.  
To właśnie teraz strażak ochotnik będzie potrzeby, bardziej niż kiedykol-
wiek. Jeszcze nie tak dawno największymi zagrożeniami ze strony natury 
były trzęsienia ziemi, powodzie czy erupcje wulkanów. Obecnie naszą 
uwagę coraz częściej przyciągają postępujące zmiany klimatyczne i eks-
tremalne zjawiska pogodowe. Wszystko to dzieje się gwałtownie. Stało 
się już faktem, że zagrożona jest również Polska – nie jest to ani teoria, ani 
wymysł. Przykładem może być trąba powietrzna, która 7 czerwca 2020 r. 
nawiedziła nie tak odległy Kaniów niszcząc 22 domy. Do wielkiej tragedii 
doszło również w województwie podkarpackim, gdzie w czerwcu tego 
roku ulewne deszcze i burzowe nawałnice doprowadziły do powodzi.  
Z pomocą w tych trudnych chwilach człowiekowi musi śpieszyć człowiek 
– strażak ochotnik.

Apelujemy do mieszkańców gminy Skoczów – nie bądźcie obojętni, 
zgłaszajcie się do jednostek OSP w swoich miejscowościach, aby podjąć 
wyzwanie bycia strażakiem ochotnikiem. To właśnie Ochotnicza Straż 
Pożarna potrzebuje teraz waszej pomocy. Pamiętajcie, pomagając OSP, 
pomagacie sobie.

Jacek Krużołek

BRAKUJE STRAŻAKÓW OCHOTNIKÓW
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Epidemia koronawirusa wymusiła zmiany 
w niemal każdym aspekcie życia społecznego. 
Szczególnie mocno odczuł je sektor edukacji. 
Jak poradził sobie z tą trudną sytuacją sko-
czowski Wydział Nauk Społecznych Wyższej 
Szkoły Bezpieczeństwa w Poznaniu? Zapytali-
śmy o to Patrycję Gawlik – kierownik Dzieka-
natu, Rekrutacji i Praktyk Wydziału Nauk Spo-
łecznych w Skoczowie.

– Jak realizowane były zajęcia i obrony 
egzaminów dyplomowych w poprzednim 
semestrze, czyli po wprowadzeniu tzw. loc-
kdownu?

– Ostatni semestr letni był szczególnie trud-
ny. Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego 
zobligowało uczelnie wyższe do kontynuowania 
kształcenia studentów w formie zdalnej przy wy-
korzystaniu metod i technik kształcenia na odle-
głość. W marcu Wyższa Szkoła Bezpieczeństwa  
z wydziałem w Skoczowie, zgodnie z wytycznymi 
resortu, przeszła całkowicie w tryb pracy zdalnej. 
Jeszcze przed nastaniem kalendarzowej wiosny 
administracja, nauczyciele oraz studenci stanęli 
przed trudnym zadaniem zmiany kanału prze-
kazywania informacji. Spotkania twarzą w twarz 
zastąpiły kontakty online, a sale wykładowe zo-

stały zamienione na monitory komputerów. Aby 
w pełni poradzić sobie ze wszystkimi aspektami 
pracy uczelni, uruchomiono internetową plat-
formę edukacyjną. Jej funkcjonalność pozwoliła 
na zamieszczanie materiałów do zdalnej nauki 
oraz zdawanie egzaminów online, prowadzenie 
zajęć z możliwością aktywnego uczestnictwa,  
a nawet obrony prac dyplomowych. Część roz-
wiązań informatycznych wdrożona była na in-
nych wydziałach uczelni długo przed wybuchem 
epidemii, dlatego przejście w tryb zdalnego kształ-
cenia oraz kontaktu ze studentem było możliwe 
bez większych przeszkód. Mimo wszystkich ogra-
niczeń, jakie wymusiła epidemia koronawirusa, 
wszyscy studenci skoczowskiego wydziału WSB 
planowo zakończyli cykl roku akademickiego 
2019/2020 i bez niepotrzebnego stresu mogą 
kontynuować naukę w kolejnych semestrach.

– Jak została zorganizowana nauka  
w nowym roku akademickim?

– Nowy rok akademicki odbywać się będzie w 
nowej formule. WSB wprowadziła na wszystkich 
swoich wydziałach model kształcenia hybrydo-
wego, co oznacza, że część zajęć została przenie-
siona do Internetu. Wykłady prowadzone będą 
online w taki sposób, aby studenci mieli kontakt 
z nauczycielami i mogli w pełni korzystać z zajęć. 

Natomiast zajęcia ćwiczeniowe, szczególnie te, 
które mają charakter praktyczny, prowadzone 
będą w salach w niewielkich grupach. Dużym 
ułatwieniem dla studentów jest również zmiana 
w realizacji praktyk zawodowych. Studenci, któ-
rzy z przyczyn spowodowanych sytuacją kryzyso-
wą nie mają możliwości zrealizowania praktyki 
zawodowej, mogą ubiegać się o zwolnienie m.in. 
na podstawie zaświadczenia o pracy w ramach 
wolontariatu na rzecz osób potrzebujących po-
mocy w okresie pandemii. 

– Czy Covid-19 odbił się negatywnie na 
rekrutacji?

– Późniejszy termin matur oraz poprawko-
wych egzaminów spowodował, że kandydaci 
dużo później niż w latach wcześniejszych decydo-
wali o zapisaniu się na studia. W związku z tym 
proces rekrutacji został dostosowany do potrzeb 
kandydatów, a rekrutacja została przedłużona 
do końca listopada. Wtedy dopiero będzie moż-
na ostatecznie podsumować jej wyniki. Jednak 
już teraz mogę powiedzieć, że jest duża nowa 
grupa studentów I roku, więc chętnych do nauki 
na skoczowskim wydziale nie brakuje. 

– Dziękujemy za rozmowę. 

BPI

SKOCZOWSKI WYDZIAŁ WYŻSZEJ SZKOŁY 
BEZPIECZEŃSTWA DZIAŁA MIMO OBOSTRZEŃ

Trwa termomodernizacja bu-
dynku Szkoły Podstawowej nr 3 
przy ul. Bielskiej 34 w Skoczowie. 
4 września miało miejsce oficjal-
ne przekazanie terenu budowy, 
podczas którego, oprócz wyko-
nawców, obecni byli: zastępca 
burmistrza Skoczowa Andrzej 
Bubnicki, zastępca naczelnika 
Wydziału Inwestycji i Rozwoju 
Izabela Stanula, główny specja-
lista WIR Stanisław Tatka oraz 
dyrektor szkoły Małgorzata Ja-
sionowicz. 

Termomodernizacja budyn-
ku szkoły obejmuje m.in. wymia-
nę okien i drzwi zewnętrznych, 

docieplenie ścian zewnętrznych, 
docieplenie stropu poddasza, 
wymianę instalacji wewnętrz-
nych oraz montaż platformy dla 
niepełnosprawnych przy wej-
ściu głównym do budynku szko-
ły. Koszt całej inwestycji to nieco 
ponad 3 mln zł. Gmina Skoczów 
uzyskała dofinansowanie na re-
alizację inwestycji ze środków 
Europejskiego Funduszu Roz-
woju Regionalnego w ramach 
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Śląskiego 
na lata 2014-2020.

Tekst i zdjęcie: BPI

Przedszkole Publiczne w Harbutowicach 
zaprasza do udziału w I Gminnym Przeglądzie 
Piosenki i Pieśni Patriotycznej Online pod patro-
natem Burmistrza Miasta Skoczowa Mirosława 
Sitko „Śpiewajmy dla Polski”. Spodziewamy się 
wysłuchać wielu ciekawych interpretacji mu-
zycznych wybranych dla dzieci pieśni i piosenek 
patriotycznych. Regulamin i szczegóły przeglądu 
zostały rozesłane do przedszkoli na terenie gmi-
ny Skoczów oraz są dostępne na stronie inter-
netowej Przedszkola Publicznego w Harbutowi-
cach. Zachęcamy przedszkola z terenu gminy 
Skoczów do publikacji regulaminu przeglądu na 
swoich stronach internetowych. Prosimy jedno-
cześnie nauczycieli o pomoc przedszkolakom 

w doborze repertuaru oraz nauce wybranych 
pieśni i piosenek. Z każdego przedszkola udział 
może wziąć troje dzieci, dlatego też prosimy 
zainteresowanych rodziców o poinformowanie 
o tym fakcie przedszkola, do którego dziecko 
uczęszcza. 

O udziale w I Gminnym Przeglądzie Pio-
senek i Pieśni Patriotycznych decyduje kolej-
ność zgłoszeń. Zgłoszenia dziecka do udziału  
w przeglądzie dokonuje rodzic postępując zgod-
nie z zamieszczonym regulaminem. Zwycięzcy 
zostaną wyłonieni poprzez głosowanie online. 
Dla zwycięzców przewidziane są atrakcyjne na-
grody. Celem przeglądu jest wspieranie integral-
nego rozwoju w zakresie twórczości artystycznej 

przedszkolaków poprzez umożliwienie prezen-
tacji ich umiejętności wokalnych, wspieranie wy-
chowania patriotycznego dzieci, poprzez formy 
aktywności artystycznej, a także popularyzacja 
pieśni patriotycznych i piosenek o tematyce 
patriotycznej, pielęgnowanie kulturowego dzie-
dzictwa narodowego oraz kultywowanie pa-
mięci o wydarzeniach, które zmieniły losy naszej 
Ojczyzny i ludziach, którzy walczyli o jej suweren-
ność. Drodzy rodzice, nauczyciele, przedszkolaki 
– liczymy na wasz udział i zainteresowanie orga-
nizowanym przez nas przeglądem!

Magdalena Szczypka
Przedszkole Publiczne w Harbutowicach

ŚPIEWAJMY DLA POLSKI! – ZAPROSZENIE DO UDZIAŁU W PRZEGLĄDZIE

RUSZYŁA TERMOMODERNIZACJA „TRÓJKI”
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W NOWY ROK Z NADZIEJĄ
Jeszcze nigdy nie było nam tak trudno otwierać nowy sezon kultural-

ny, jak tego roku. Sytuacja zagrożenia epidemicznego nie sprzyja działa-
niom kulturalnym, rodząc dystans społeczny, izolację i brak możliwości 
uczestnictwa we wszelkich publicznych spotkaniach. Mimo to mamy 
świadomość, iż obcowania z kulturą nie może zabraknąć. Która inna 
płaszczyzna, jak nie właśnie ta, miałaby rodzić nadzieję na lepsze, nor-
malniejsze jutro?

Podczas wydarzenia „Uroczyste Otwarcie Roku Kulturalnego 
2020/21”, zorganizowanego 30 września w sali widowiskowej „Pod Pega-
zem”, staraliśmy się zapewnić, iż wspomniana nadzieja na jak najszybszy 
powrót do normalności nadal jest obecna w MCK, jak również, że zrobi-
my wszystko co w naszej mocy, by skoczowianom nie zabrakło kontaktu 
z wartościowym, artystycznym światem. Zaprezentowaliśmy dokonania 
minionego roku, które odbyły się jeszcze przed marcem,  kiedy to wpro-
wadzono stosowne obostrzenia, jak i tuż po tej dacie. Pokazaliśmy archi-
walne fotografie, filmy oraz prezentację przedstawiającą głównie nasze 
działania prowadzone on-line. Nie zabrakło też podziękowań osobom, 
z którymi współpracujemy najściślej, a także kierowanych pod adresem 
najczęstszych bywalców różnorodnych realizacji MCK. Otrzymały one 
oryginały rysunków satyrycznych, na których Tigran Vardikyan oddał 
kredką ich podobizny w nieco „skrzywionym zwierciadle”. Ten nieco-
dzienny upominek otrzymali: Mirosław Sitko – burmistrz Skoczowa, Raj-
mund Dedio – przewodniczący Rady Miejskiej oraz Halina Szotek, Natalia 
Wantulok, Aleksandra i Mateusz Czuprynowie, Krzysztof Greń, Roman 
Kohut, Krzysztof Nowaczek i Bogumił Zając. Kopie zostały wyeksponowa-
ne na wystawie tego samego artysty w galerii ARTadres.   

Część artystyczna wybrzmiała utworami Zbigniewa Wodeckiego. Za-
prezentowali je krakowscy muzycy: Piotr Kosieradzki (skrzypce), Krzysz-
tof Bigaj (wokal) oraz Jarema Pogwizd (pianista). Wszystkim obecnym 
podczas wydarzenia (stacjonarnie i on-line) dziękujemy gorąco na wzię-
cie w nim udziału. Przypominamy, że można do niego jeszcze powrócić 
odszukując post z relacją na profilu społecznościowym facebook MCK 
„Integrator”.

Tekst i zdjecie: MCK „Integrator”

3 października odbyła się ostat-
nia edycja Pchlego Targu zaplano-
wana na ten rok. Wydarzenie od 
lat organizowane jest przez Miej-
skie Centrum Kultury „Integrator”. 
Rozpoczynając od sierpnia, cy-
klicznie raz w miesiącu (w sobotę 
w godzinach od 9.00 do 13.00), na 
skoczowskim rynku spotykali się 
miłośnicy antyków, kolekcjonerzy, 
pasjonaci i handlarze starociami. 
Można było kupić lub sprzedać 
książki, płyty winylowe, ceramikę, 
porcelanę, meble, biżuterię oraz 
inne bibeloty – przedmioty unika-
towe, mające przy tym często sen-
tymentalną wartość.

W tym roku, ze względu na pan-
demię, odbyły się tylko trzy edycje 
tego wydarzenia, jednak każda  

z nich cieszyła się ogromnym zain-
teresowaniem. Warto podkreślić 
również, że impreza odbywała się 
przy jednoczesnym zachowaniu 
zasad bezpieczeństwa i społeczne-
go dystansu – za co bardzo dzięku-
jemy wszystkim biorącym udział  
w wydarzeniu.

Nie możemy się doczekać ko-
lejnych spotkań z wielbicielami sta-
roci na skoczowskim rynku. Mamy 
nadzieję, że tak jak to bywało  
w poprzednich latach, rozpoczną 
się one od maja przyszłego roku 
i będziemy mogli się spotykać już 
bez konieczności przestrzegania ry-
gorystycznych obostrzeń,  w rzeczy-
wistości wolnej od koronawirusa.

 Tekst i zdjęcie: MCK „Integrator”

PCHLE TEMATY NA RYNKU

13. edycję Festiwalu Filmów Przewrotnych uznajemy za nie-
zwykle udaną. Trzynastka przyniosła nam dużą frekwencję i – co 
najważniejsze – zadowolenie widzów. Przez trzy dni (od 25 do 
27 września) goście Teatru Elektrycznego zobaczyli sześć filmów  
o bardzo różnorodnej i niełatwej tematyce. Wszystkie obrazy łączył 
wysoki kunszt artystyczny, ciekawe kreacje aktorskie i niebanalne 
rozwiązania reżyserskie.

Uczestnicy projekcji w skoczowskim kinie podkreślali wartość 
Festiwalu Filmów Przewrotnych jako wydarzenia, podczas którego 
mieli okazję zobaczyć przedpremiery, obrazy kina niezależnego, 
filmy niszowe i rzadko wybierane do masowej dystrybucji. Wszyst-
kim widzom, którzy wzięli udział w tegorocznej edycji, bardzo dzię-
kujemy i już dzisiaj zapraszamy na edycję czternastą, która odbę-
dzie się za rok!

 Tekst i zdjęcie: MCK „Integrator”

PRZEWROTNA TRZYNASTKA
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Do końca września w Muzeum Parafialnym św. Jana Sarkandra mogli-
śmy oglądać niezwykłą wystawę, a właściwie zbiór prac z teki nr 6, stworzo-
nych w ramach projektu Kooperatywa 2. Wystawa fascynująca, gdy pozna 
się ideę, która była podwaliną spotkania twórców pracujących wspólnie nad 
jednym projektem – spotkania artystów z różnych środowisk, miast, krajów, 
na co dzień tworzących w sobie wybranych technikach. Ta wystawa, bardziej 
niż każda inna, pokazała, że sztuka zawsze wykracza poza ramy, jest nieskoń-
czona, a jednocześnie jest dialogiem pomiędzy artystą a światem wokół nas.

Właścicielem teki nr 6, z której prace różnych artystów prezentowane 
były na wystawie, jest jeden z twórców, który został zaproszony do współ-
pracy – Krzysztof Dadak, nauczyciel akademicki na Wydziale Sztuki i Nauk  
o Edukacji w Cieszynie. Filarem projektu „Kooperatywa 2” jest Kooperaty-
wa, która wydarzyła się na Akademii Sztuk Pięknych im. Władysława Strze-
mińskiego w Łodzi pod koniec lat 80-tych ubiegłego wieku za sprawą Jac-
ka Bigoszewskiego – ówczesnego profesora rysunku łódzkiej uczelni. Przy 
Kooperatywie zaproszeni artyści tworzyli wspólnie dzieło – płótno było po-
dzielone na kilka części, a autor miał do dyspozycji tylko jedną jego część, 
którą zakrywał po zakończeniu pracy. Następnie płótno z zasłoniętą częścią 
wędrowało (nierzadko pocztą!) do innego artysty, który tworzył na przezna-
czonej dla niego części. Ostatnia wolna przestrzeń należała do profesora 
Jacka Bigoszewskiego, który miał ten przywilej, że odsłaniał całość płótna  
i puentował swoją pracą całe dzieło. Przy Kooperatywie hasłem przewod-
nim był „horyzont”, który mógł być przez autorów prac różnie interpretowa-

ny. Koniec lat 80-tych XX wieku to czas niestabilności politycznej – horyzont 
nie był tylko kresem widnokręgu, ale nadzieją na zmianę. Profesor Jacek 
Bigoszewski zmarł w 1997 roku, gdy prace stworzone w ramach Koopera-
tywy wystawiane były w Bonn.

Kooperatywa 2 ruszyła za sprawą Marka Saka, związanego z Pracownią 
Malarstwa ASP w Łodzi, który studiował pod okiem wspomnianego prof. 
Jacka Bigoszewskiego. Marek Sak nie narzucił twórcom tematu czy hasła 
przewodniego – każdy artysta biorący udział w projekcie miał stworzyć 25 
prac i je ponumerować, a Marek Sak złożył z prac 25 niezwykłych, niepo-
wtarzalnych teczek. Jedynym wymogiem był rozmiar prac – zawężony do 
formatu A3 – lecz czy było to ograniczenie dla artystów, czy zmuszenie ich do 
przekroczenia granicy, by dopasować się do niewielkiego „rozmiaru” – tego 
dowiedzieć się możemy tylko od samych twórców.

Jako pierwszą na wystawie w Sarkandrówce prezentowano właśnie ową 
tekę nr 6 – czarną, ze złotymi literami, która została rozłożona i wpasowana 
w ramę, niejako na przekór, bo to, co znalazło się wewnątrz teki, wymyka 
się wszystkim ograniczeniom. Pomysł na Kooperatywę 2 ma swój począ-
tek jeszcze w roku 2019, lecz prace powstawały już w czasie pandemii, co 
w jeszcze większym stopniu uwypukla, jak współdziałanie łączy jednostki,  
a odległość między ludźmi jest tylko granicą umowną. W muzeum wysta-
wiono prace, udostępnione dzięki uprzejmości Krzysztofa Dadaka, wykona-
ne przez 21 artystów, którzy zdecydowali się wziąć udział w Kooperatywie 2  
i wspólnie przystąpili „do dzieła”. 

BPI

• 1 października 1914 r. – komisarzem aprowizacyjnym na okręg sko-
czowski został Józef Kożdoń. 

• 6 października 1939 r. – w ramach aresztowań polskiej inteligencji aresz-
towano pisarza Gustawa Morcinka. Z gestapo w Cieszynie przez obozy 
w Skrochowicach i Oranienburgu trafił do obozu koncentracyjnego  
w Dachau.

• 7 padziernika1991 r. – biskup katowicki poświęcił nową kaplicę na Gór-
nym Borze p.w. Matki Bożej Różańcowej. 

• 8 października 1926 r. – po ośmiu latach śledztwa w sprawie niewłaści-
wego zarządzania majątkiem komunalnym i szpitala ubogich w Skoczo-
wie, Komisja Kontrolna rozwiązała dotychczasowy Zarząd Miejski. No-
wym burmistrzem został piekarz Karol Zipser. 

• 10 października 1851 r. – zatrzymał się w Skoczowie na krótki odpoczy-
nek cesarz Franciszek Józef I. Przed budynkiem poczty przywitał go bur-
mistrz Jan Beyer i rada miejska.

• 11 października 1676 r. – cesarz Leopold potwierdził w tzw. „Kodek-
sie Skoczowskim cesarza Leopolda” dotychczasowe przywileje i prawa 
miejskie. Kodeks zawiera wstęp i zakończenie w języku niemieckim oraz 
odpisy 12 najważniejszych dla miasta dokumentów spisanych w języku 
czeskim. 

• 13 października 1924 r. – odbyła się konferencja delegatów Chrześci-
jańskich Związków Zawodowych Śląska Cieszyńskiego. Domagano się 
uchwalenia pełnego ustawodawstwa robotniczego, 8 godzinnego dnia 
pracy i walki rządu z drożyzną. 

• 18 października 1913 r. – zarząd Obwodowej Kasy Chorych w Skoczowie 

przeniesiono do budynku nr 146 przy ul. Zamkowej. 
• 20 października 1921 r. – Państwowy Zarząd Przymusowy Dóbr Komory 

Cieszyńskiej w Cieszynie przeprowadził przetarg na dzierżawę folwarków 
w Górkach Wielkich, Pierśćcu i Simoradzu. 

• 26 października 1797 r. – ks. Albrecht Kazimierz przekazał miastu pole 
leżące przy domu rekruckim zwanym „Kasarnią” za roczny czynsz 30 flo-
renów i 35 krajcarów. 

• 26 października1995 r. – gościem skoczowskiego Klubu Propozycji był 
Paweł Czupryna – redaktor naczelny „Głosu Ziemi Cieszyńskiej”. 

• 27 października 1990 r. – członkowie Towarzystwa Miłośników Skoczo-
wa porządkowali społecznie szkółkę drzewek leśnych na Dolnym Borze. 

• 29 października 1870 r. – po zakończeniu remontu szpitala miejskiego, 
dla upamiętnienia dobroczyńców i fundatorów sporządzono dokument, 
który, przy okazji ustawienia krzyża na wieży, włożono do bani. 

• 31 października 1918 r. – nastąpiła kapitulacja austriackiej kompani ka-
rabinów maszynowych w Skoczowie. Miasto opanowali polscy żołnierze.

Na podstawie opracowania Roberta Orawskiego zamieszczonego w nr 8 (138) „Wieści Skoczowskich” z października 
2014 r. oraz opracowania dat przygotowanego przez Wojciecha Grzebielca, wykorzystanego do druku kalendarza 

ściennego na rok 2017 wydanego przez Urząd Miejski w Skoczowie.

Z DZIEJÓW NAJNOWSZYCH:

• 15 października 2016 r. – w Kiczycach oficjalnie odsłonięto obelisk upa-
miętniający Żołnierzy Wyklętych. 

• 12 października 2017 r. – do użytku oddano pierwszą część wyremonto-
wanej ul. Zofii Kossak-Szatkowskiej i ul. Schodową.

• 13 października 2018 r. – Szkoła Podstawowa im. Orła Białego w Kiczy-
cach otrzymała sztandar.

• 14 października 2019 r. – otwarto nowe, wielofunkcyjne boisko przy 
Szkole Podstawowej w Ochabach.

ZAPROSZENIE „DO DZIEŁA”

Otrzymaliśmy już pierwsze zdję-
cia do albumu, w którym zapre-
zentowane zostaną stare i nowe 
fotografie sołectw gmi-
ny Skoczów. Publikacja 
zostanie przygotowana 
na wzór albumu „Sko-
czów – dawniej i dziś”, 
wydanego przez Urząd 
Miejski w Skoczowie 
w 2018 roku. Przypo-
mnijmy – w albumie 
znajdowały się zdjęcia 
autorstwa Leona Pary 
przedstawiające mia-

sto głównie w latach 50., 60. i 70.  
XX wieku. Obok dawnych zdjęć 
znajdowały się współczesne fo-

tografie wykonane przez Rafała 
Raszkę, pokazujące jak zmieniła się 
konkretna przestrzeń miasta. 

Gromadzenie ma-
teriałów zdjęciowych 
do kolejnego albumu 
trwa i cały czas czeka-
my również na zdję-
cia od mieszkańców! 
Przepiękne, stare fo-
tografie otrzymaliśmy 
już z Bładnic, Harbuto-
wic, Wiślicy, ZSP Kiczy-
ce i Pierśćca. Niejedno 
zdjęcie znajdujące się 

u Państwa może mieć niezwykłą 
wartość dla całej społeczności lo-
kalnej. Jeżeli posiadają Państwo 
w swoich prywatnych zbiorach 
stare fotografie przedstawiające 
konkretne miejsca na terenie so-
łectw gminy Skoczów, będziemy 
wdzięczni za możliwość udostęp-
nienia fotografii oraz wzbogace-
nie materiałów potrzebnych do 
wydania albumu.

Zdjęcia można dostarczać oso-
biście do Biura Promocji, Informa-
cji i Turystyki Urzędu Miejskiego  
w Skoczowie (Rynek 18) lub zeska-
nować i przesłać na adres: 
promocja@um.skoczow.pl. 

BPI

SZUKAMY STARYCH ZDJĘĆ SOŁECTW!
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W trzy niedziele września, zawsze spod ba-
senu „Delfin” w Skoczowie, wyruszali uczest-
nicy IX edycji Marszu Błękitnego Nordic Wal-
king – Kijami w cukier. Pierwszy, miejski etap 
mierzył niespełna 5 km, a wiódł trasą wyzna-
czoną przez punkty Szlaku Sarkandrowskie-
go. Drugi etap mierzył 9 km, a maszerujący 
przemierzali urokliwe uliczki Międzyświecia  
i Bładnic. Natomiast 9-kilometrowa trasa 
trzeciego etapu biegła wałami Wisły i Brenni-
cy. W sumie to ponad 20 km, podzielonych  
i pokonanych w trzech etapach. 

Atmosfera na marszach jest niepowtarzal-
na. Jak podkreślają organizatorzy, „Błękitne 
marsze” to nie wyścigi, lecz okazja do roz-

mów i spędzenia czasu na świeżym powie-
trzu w zdrowym stylu. Marsze organizowane 
są przez Klub Nordic Walking „Włóczykije” 
Skoczów, a główną organizatorką jest Maria 
Brodniewicz. Impreza dofinansowana jest ze 
środków gminy Skoczów w ramach konkur-
su dotacyjnego na rok 2020. W dwóch pierw-
szych etapach marszu wziął udział burmistrz 
Skoczowa Mirosław Sitko, a w ostatnim eta-
pie przewodniczący Rady Miejskiej Skoczowa 
Rajmund Dedio. 

Meta ostatniego marszu wyznaczona 
była w jednej ze skoczowskich restauracji,  
a na uczestników czekały ciepły posiłek, kawa 
oraz herbata. Rozdano także nagrody – nikt 

nie wrócił do domu z pustymi rękami. Każdy, 
kto wziął udział we wszystkich trzech etapach 
marszu, otrzymał w nagrodę saszetkę na pa-
sku (tzw. nerkę) – w tym roku to aż 42 osoby. 
Reszta maszerujących otrzymała drobniejsze 
upominki (w etapie pierwszym tegorocznej 
edycji udział wzięło 53 uczestników, w drugiej 
59, a w trzeciej 58). Serdecznie dziękujemy 
za udział wszystkim uczestnikom marszu,  
a organizatorom gratulujemy tak udanej im-
prezy. W ich imieniu zapraszamy do masze-
rowania z kijami w przyszłym roku, w jubile-
uszowej X edycji Marszów Błękitnych. 

Tekst i zdjęcie: BPI

PONAD 20 KILOMETRÓW Z KIJAMI

Lekkoatleci z klubu LKS 
Pogórze spisali się świetnie 
podczas Mistrzostw Polski Ju-
niorów w Radomiu i na Między-
wojewódzkich Mistrzostwach 
Młodzików w lekkoatletyce  
w Częstochowie. Padło kilka re-
kordów życiowych. Podczas Mi-
strzostw Polski Juniorów (U20) 

w Radomiu bardzo udany start 
zaliczyła Julia Chromik. W bie-
gu rozgrywanym na dystansie 
3000 m, finiszowała na 8. miej-
scu z nowym rekordem życio-
wym – 10:37,42 min.

Na stadionie „Budowlanych” 
w Częstochowie, ośmiu lekko-
atletów z Pogórza rywalizowało 

w kategorii młodzik (U16). Były to 
zawody międzywojewódzkie (ślą-
skie i opolskie), które stanowiły 
ostatni etap rywalizacji tej grupy 
wiekowej, dające jednocześnie 
przepustkę do startu w Małym 
Memoriale K. Kusocińskiego, 
czyli w Mistrzostwach Polski U16  
w LA. Jako pierwsi w eliminacyj-
nych biegach na 100 m wystar-
towali bracia Libura. Pierwszy 
bieg wygrał Jakub Libura z cza-
sem 11,87 sekund, a drugą serię 
przyprowadził do mety Sebastian 
Libura (11,68 sekund). Jednak 
trzecią serię eliminacyjną wygrał  
o rok starszy od pogórskich za-
wodników Piotr Mleczek, uzy-
skując najlepszy czas eliminacji 
– 11,54 sekund. W rozgrywanym 
dwie godziny później finale naj-
lepszym okazał się Sebastian Li-
bura z nowym, fantastycznym re-
kordem życiowym – 11,38 sekund 
(w.+0.1), drugi był Piotr Mleczek  
z UKS 10 Zagórze (11,45 sekund), 

a na trzecim miejscu finiszował 
Jakub Libura z czasem – 11,56 se-
kund. Bardzo dobrze zaprezento-
wali się również pogórscy średnio-
dystansowcy. Marcin Kędzior 
(srebrny medalista mistrzostw 
śląska) tym razem finiszował na 
miejscu trzecim, zdobywając brą-
zowy medal (2:54,21), na piątym 
miejscu do mety dobiegł Mikołaj 
Pisz (2:57,35), a tuż za nim Krzysz-
tof Biedrawa (2:59,46).

Na dystansie 600 m pobiegła 
wracająca po kontuzji Ania Szo-
ska (1:52,21), a na dystansie 300 
metrów rywalizowały kolejny raz 
Klaudia Gruszczyk i Aleksandra 
Bednarz. Tym razem Klaudia 
uzyskała lepszy wynik, kończąc 
bieg z czasem 47,23 sekund – to 
jej nowy rekord życiowy, a Alek-
sandra finiszowała tuż za nią 
– też z nową „życiówką” – 47,72 
sekund. 

BPI/Zdzisław Kołodziejczyk

TRWA DOBRA PASSA POGÓRSKICH LEKKOATLETÓW
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70-LECIE LKS POGÓRZE – cz. 2
Wiek w przypadku klubu sportowego ma się nijak do jego wigoru, zwłaszcza gdy trenuje w nim 

rzesza młodych sportowców prowadzonych przez pełnych werwy ludzi. Będzie to krótka opowieść  
o klubie z entuzjazmem.

BOŻE CHROŃ KRÓLOWĄ…
Królową sportu rzecz jasna, czyli lekkoatletykę. Ta najbardziej klasyczna 

z dyscyplin sportowych była obecna u samych początków klubu, którego 
członkowie odnosili wielkie sukcesy, w tym w mistrzostwach Polski LZS-ów. 
Choć historia ta traktuje o ostatnich dwudziestu latach, w tym przypadku 
trzeba wrócić do roku 1996, kiedy to młody nauczyciel wychowania fizycz-
nego ze Skoczowa zwrócił się do Jana Marka z propozycją założenia sekcji 
lekkoatletycznej przy LKS-ie Pogórze. Założenie sekcji było właściwie jej re-
aktywacją, gdyż po 20 latach prężnego działania, upadła ona w latach 70. 
Owym nauczycielem był zaś Zdzisław Kołodziejczyk, absolwent Akademii 
Wychowania Fizycznego w Białej Podlaskiej, a wcześniej wielokrotny medali-
sta Mistrzostw Polski juniorów i młodzieżowców. Powstała sekcja była wów-
czas jedyną lekkoatletyczną formacją w gminie Skoczów i tak też zostało po 
dziś dzień. Jest to sekcja ściśle mło-
dzieżowa i skupia najzdolniejszych 
lekkoatletów z całej gminy i nie tylko. 
U swego zarania sekcja została zare-
jestrowana w Śląskim Okręgowym 
Związku Lekkiej Atletyki i odtąd bierze 
udział w zawodach organizowanych 
przez PZLA od najniższej rangi, aż po 
mistrzostwa Polski.

Chcąc wymienić choć część suk-
cesów osiągniętych przez lekkoatle-
tów, trzeba by poświęcić co najmniej 
jedną rozkładówkę, więc zostawimy 
to szerszej publikacji, którą (miejmy 
nadzieję) uda się wydać na 75-le-
cie klubu. W uznaniu należy jednak 
przytoczyć choć kilka sukcesów oraz 
sportowców, którzy je osiągnęli. Na 
początku pierwszej dekady nowego wieku do wyróżniających się zawodni-
czek należała Jadwiga Białożyt, złota medalistka na 400 m z Ogólnopolskich 
Igrzysk LZS w Spale oraz zdobywczyni pierwszej klasy sportowej (trzy kół-
ka olimpijskie) za bieg na 800 m podczas Młodzieżowych MP w Poznaniu 
w 2000 r. Wiodącymi postaciami w tamtej kadrze byli także: Janusz Madej, 
Ewelina i Tomasz Dybczyńscy, Kornelia Wojnar, Artur Szczotka, Beata Ha-
ratyk, Marek Matuszek, czy Krzysztof Chwaszczyński. Kolejna dekada to 
dominacja trójki biegaczy, braci Marka i Tomasza Kawików oraz Macieja 
Cieślara. W 2008 r. na Mistrzostwach Polskich w biegach górskich w stylu 
anglosaskim złoto zdobył Marek Kawik, a srebro jego młodszy brat. Dwa 
lata później Tomasz Kawik zakwalifikował się i wystartował w Mistrzostwach 
Świata Juniorów w Biegach Przełajowych. Sukcesy w tamtej drużynie odno-
sili także m.in. Kinga i Marcin Szafarczyk, czy Bożena Jędrysik. Równolegle do 
biegów rozwijały się także dyscypliny techniczne, których prowadzeniem za-
jął się wychowanek klubu, trener Artur Szczotka, a później, już niestety świę-
tej pamięci, trener Antoni Witczak. Do najbardziej utalentowanych należały 
Aleksandra Rańda i Anna Sidoruk, która w 2014 r., podczas mitingu Beskidia-
nAthletic, ustanowiła niepobity do dziś rekord Śląska w kategorii młodziczek 
w rzucie dyskiem (41,5 m). Kolejną generację utalentowanych zawodników, 
którzy przywozili szereg medali z mistrzostw różnych szczebli, stanowili: 
Barbara Wojtyła, Zofia Kołodziejczyk, Przemysław Strządała, Sylwia Adamik, 
Magdalena Wrzeszcz, Izabela i Wojciech Wysłuch, czy Marcelina Wojtyła. Do 
najbardziej utalentowanych członków sekcji, którzy obecnie trenują w klubie 
należą: Kamil Wilczyński (brązowy medalista Mistrzostwa Polski Młodzików), 
Julia Chromik (zawodniczka Zaplecza Kadry Narodowej) oraz bracia Jakub  
i Sebastian Libura.

Streszczając w pigułce jakże bogatą działalność sekcji, należy dodać także, 
że jest ona organizatorem różnego rodzaju zawodów sportowych, w któ-
rych uczestniczą corocznie setki zawodników z całego regionu. Są to przede 
wszystkim: Powiatowe Biegi Przełajowe Dzieci i Młodzieży (19 edycji), regio-
nalne edycje „Czwartków lekkoatletycznych”, które 7 razy w roku zbierają 
dzieci od Brennej do Strumienia i od Cieszyna po Skoczów na rywalizacji, 
w wyniku której najlepsi jadą na finał ogólnopolski do Łodzi (9 edycji) oraz 
biegi młodzieżowe w ramach Crossu Świętojańskiego (o którym w dalszej 
części tekstu). Sukcesy sekcji widoczne są w osiąganych klasach sportowych, 
w zbieranych punktach do klasyfikacji prowadzonej przez Instytut Sportu, 
ale najbardziej chyba podczas corocznej Skoczowskiej Gali Sportu, gdzie to 
właśnie sekcja lekkiej atletyki LKS-u Pogórze zdobywa najwięcej wyróżnień. 

Wielkim wkładem jest także zaszczepienie pasji do sportu, który przejawia 
się tym, że wielu członków sekcji wybrało studia z zakresu wychowania fi-
zycznego i zostało świetnymi nauczycielami, trenerami i instruktorami. Wy-
pada w tym miejscu dodać, że oprócz pracującego z młodzieżą nieprzerwa-
nie od 25 lat Zdzisława Kołodziejczyka, drugim trenerem sekcji jest obecnie 
Artur Kulesza. Dbając o dalszy rozwój sekcji, trenerzy dołączyli w 2017 roku 
do prowadzonego przez PZLA programu LDK – Lekkoatletyka Dla Każdego. 

ZAGRAMY W PINGLA?
To pytanie padało niezwykle często wśród dzieciaków szkoły podstawo-

wej w Pogórzu. Czasem nie padało, ale to z uwagi na to, że trzeba było biec 
co sił w nogach, by zająć miejsce przy stole tenisowym ustawionym w prze-
wiązce między starą szkołą, a klasą warsztatową (popularną „trzycet cztyry”). 

Młodzi adepci tenisa stołowego wy-
korzystywali każdą chwilę by zagrać, 
co przekładało się na świetne wyniki 
w rywalizacji międzyszkolnej. Szcze-
gólnie utalentowany był Przemek 
Szostok, który poza grą w miejscowej 
szkole uczęszczał na zajęcia spor-
towe przy SP1 w Skoczowie, które 
jako wolontariusz prowadził wtedy 
instruktor tenisa stołowego Piotr 
Tomzik. Wtedy to właśnie, a był to rok 
1999, tata Przemka, Tomasz Szostok, 
przyszedł z zapytaniem, czy udałoby 
się zorganizować zajęcia tenisowe  
w Pogórzu. Udało się! Trener Tomzik 
nawiązał współpracę ze szkołą i po-
górskim klubem i zaczął prowadzić 
treningi we wspomnianej przewiązce 

oraz w sali sportowej na piętrze klubowego pawilonu. W 2000 r. udało się 
zorganizować pierwszą sekcję tenisa stołowego w klubie. Należała do nich 
pogórska młodzież: Przemysław Szostok, Agnieszka i Andrzej Zabdyr, Izabe-
la Kostka, a następnie Adam Roszkowski, Krzysztof Kałuża, Dawid Nawrocki 
oraz pierwszy senior Andrzej Pietrzyk. Formalnym początkiem działalności 
można zaś uznać zgłoszenie sekcji w 2001 r. do struktur Śląskiego Związku 
Tenisa Stołowego, w wyniku czego rok później klub zaczął starty już nie tyl-
ko w okolicznościowych turniejach, ale przede wszystkim w oficjalnych roz-
grywkach.

W bogatej historii startów indywidualnych i drużynowych trzeba wymie-
nić kilka dat. Należy do nich bez wątpienia sezon 2003/2004, kiedy po raz 
pierwszy udało się awansować do 3 ligi z rozgrywek okręgowych. Co warte 
podkreślenia, drużyna w składzie: Przemysław Szostok, Andrzej Pietrzyk, An-
drzej Hadyna i Dawid Nawrocki dokonała tego bez żadnej porażki. Po kilku 
sezonach w 3 lidzie i jej reorganizacji nastąpiły lata słabsze. Kolejny awans 
do 3 ligi udało się wywalczyć w sezonie 2013/2014. Sukcesu tego oraz wy-
sokich miejsc w kolejnych sezonach dokonali wychowankowie klubu: Adam 
Roszkowski, Wojciech Duda, Przemysław Szostok wsparci świetnymi braćmi 
Januszem i Jerzym Ihasami. Do drużyny tej dołączył także niebawem Michał 
Mrowca. W 2017 r. odeszło kilku ważnych zawodników, a sezon zakończył 
się banicją, na szczęście tylko jednoroczną. W sezonie 2018/2019 drużyna 
po wygranym boju w barażu z Gwarkiem Ornontowice wróciła do 3 ligi. Zaś 
w sezonie 2019/2020 dokonała czegoś równie niespodziewanego, co nieby-
wałego – na 70-lecie klubu awansowała do II Ligi Tenisa Stołowego. Dokonali 
tego w składzie: Janusz Ihas, Jerzy Ihas, Michał Mrowca i bardzo utalentowa-
ny junior Sebastian Szostok.

HOP, HOP, HOP!
Tak kibice motywują potwornie zmęczonych narciarzy do pokonania 

jeszcze jednego wzniesienia na trasie, a potem jeszcze jednego, aż do mety. 
Ten niezwykle wymagający pod względem fizycznym, ale i technicznym 
sport jest odpowiednikiem biegów w sezonie zimowym. Narciarstwo kla-
syczne było szczególnie popularne wśród Pogórzan, a ukochane przez Jana 
Marka, który zginął właśnie z nartami w rękach wracając z zawodów. Jednak  
i tu tradycja ta zanikła. W czasach, gdy w dół rzeki Wisły za Ustroniem mało 
kto już biegał na nartach, w Pogórzu około roku 2000 odrodziła się sekcja 
narciarstwa klasycznego za sprawą Stanisława Urbańskiego, który nie-
zmiennie pozostawał fanem tej dyscypliny sportu. Począł namawiać dzieci  



17Październik 2020

i młodzież do uprawiania sportu także zimą, co poprzedzone było jesienny-
mi wymagającymi biegami, a z drugiej strony szukaniem i kompletowaniem 
potrzebnego sprzętu, którego prawie nikt nie miał. 

W odróżnieniu od pozostałych, sekcja narciarska nie ma w ostatnich la-
tach jakichś wielkich sukcesów, ale to nie umniejsza jej dokonań. Rokrocznie 
kilkunastu młodych adeptów ciężko trenuje, najpierw biegając na nogach 
oraz na nartorolkach, a potem na nartach. Treningi prowadzi Jadwiga Dyb-
czyńska. Sekcja regularnie wyjeżdża na zawody, głównie na te organizowane 
na trasach w Istebnej Kubalonce, organizuje Mistrzostwa Pogórza w biegach 
narciarskich, a od kilku lat bierze udział w cyklu zawodów Śląsko-Beskidzkiej 
Ligi. Można odnotować, że poprzednią edycję w swojej kategorii wygrał za-
wodnik naszego klubu Piotr Uchyła. 

Sekcja zrzesza młodzieżowców, ale nie sposób tu nie wspomnieć o kilku 
zawodnikach, którzy wywodzą się z naszego klubu i swoimi startami przy-
noszą chlubę całej miejscowości. W najsłynniejszych zawodach narciarskich 
w Europie startowali przede wszystkim Józef Wojtyła, Zbigniew Hyrnik oraz 
Stanisław Urbański. Reprezentanci Pogórza startowali i nieraz zajmowali wy-
sokie miejsca w tak szanowanych zawodach jak: Dolomiten Lauf, Gsieser Tai 
Lauf i Marcialonga (Włochy), Bieg Króla Ludwika (Niemcy), Karlovske 50 (Cze-
chy), Birkebeinerrennet (Norwegia), czy Bieg Piastów (Polska). Wychowanko-
wie klubu Wojciech i Marcelina Wojtyła, teraz już w profesjonalnych druży-
nach, świetnie radzą sobie na najwyższym krajowym poziomie. Marcelina 
została mistrzynią Polski podczas mistrzostw rozgrywanych w ramach Biegu 
Piastów. Na koniec koniecznie trzeba wspomnieć o wymienionym już Józe-
fie Wojtyle, który jako ojciec i trener przygotował dzieci do walki o najwyższej 
cele, a którego pasją stała się także rywalizacja na nartorolkach. Kilkukrotnie 
zostawał w tej dyscyplinie mistrzem Polski, a w czerwcu 2019 r. został ogło-
szony królem nartorolek po zwycięstwie w 4. Festiwalu Biegów Nartorolko-
wych w Wejherowie, na najdłuższym w Europie dystansie 200 km, który to 
dystans pokonał w czasie 7h i 48 min.!

PRZY DŹWIĘKU DZWONECZKÓW I PŁONĄCYCH OGNISKACH
W tak niezwykłej atmosferze corocznie przebiega jeden z najstarszych 

biegów w południowej Polsce. Mowa o Crossie Świętojańskim im. Jana 
Marka. Bieg został nazwany imieniem tego, który był jego pomysłodawcą  
i który promował bieganie na długo przed tym, jak stało się modne. Pierwsza 
edycja miała miejsce w 1989 r. i z roku na rok zyskiwała coraz większą popu-
larność oraz prestiż. Punktem szczytowym był rok 1998, kiedy to Polski Ko-
mitet Olimpijki mianował Cross Świętojański jedyną i ogólnopolską imprezą 
sportową w ramach Olimpijskiego Dnia Biegacza (Olimpic Day Run odby-
wa się w większości państw zrzeszonych w MKOL). Z tej okazji do Pogórza 
przybyli wybitni olimpijczycy na czele z Ireną Szewińską, Marią Kwaśniewską
-Malaszewską, Marianem Kasprzykiem i Zbigniewem Pietrzykowskim. Po 
śmierci pomysłodawcy impreza stała się kameralna i odbywała się ku jego 
pamięci, lecz pomimo rosnącej konkurencji przetrwała próbę czasu. Od kil-
ku lat Cross rozwija się w niezwykłym tempie, nie ustępując organizacyjnie  
i technologicznie większym biegom. Jednocześnie zachowuje niepowtarzal-
ną atmosferę pełną kibiców na trasie, ubarwiony rozpalonymi ogniskami 
świętojańskimi, dźwiękiem dzwonków, czy wystrzałem armatnim na star-
cie. Również wymagająca, ale i ciekawa trasa biegnąca ścieżkami polnymi, 
groblami stawów i lasami, przyciąga biegaczy chcących się zmierzyć z 12,5 
km wyzwaniem. Poprzednia edycja zgromadziła około pół tysiąca biegaczy, 
od najmłodszych (dwuletnich) na krótkich dystansach, do seniorów w biegu 
głównym. Smaku całej imprezie dodaje także połączenie rywalizacji sporto-
wej i tradycji Śląska Cieszyńskiego, ciągle żywych w Pogórzu. W ramach naj-
większej imprezy sportowej w gminie klub organizuje także huczny festyn 
świętojański dla mieszkańców i gości w tę najkrótsza noc roku.

JAK TO DZIAŁA?
Co jest potrzebne by prowadzić największy klub sportowy w powiecie  

w miejscowości liczącej 2 tysiące mieszkańców? Po pierwsze ciężka praca 
wielu sympatyków i miłośników sportu. Bez wielogodzinnej pracy tylu osób, 
choćby mając wielkie fundusze, nie udałoby się stworzyć klubu, w którym 
działa 5 sekcji (nadmienić trzeba nieopisaną tu sekcję aerobicu, gdzie regu-
larnie ćwiczą panie z Pogórza i okolic), a w ich ramach 13 grup i drużyn. Nie 
bez słuszności jeden z działaczy porównał prowadzenie tak rozbudowanego 
stowarzyszenia do prowadzenia normalnej firmy. Wyjaśnić jednak wypada, 
że wszyscy, którzy „ciągną ten wózek” i zarządzają, czynią to całkowicie nie-
odpłatnie. Daleko poza opisywany tu dwudziestoletni okres wykracza praca 
Edwarda Pszczółki, gospodarza klubu, którego zaangażowanie w dbałość  
o stan murawy boisk i budynek klubowy, jest niepoliczalne do potęgi. 

Druga składowa potrzebna do prowadzenia i rozwijania klubu, to pie-
niądze. Podstawowym i dużym wsparciem są dotacje z budżetu gminy 
Skoczów na działalność sekcji. Klub pozyskuje także dotacje z Ministerstwa 
Sportu w ramach „Programu Klub”, a na organizację imprez sportowych 
środki z budżetów gminy Skoczów i powiatu cieszyńskiego. Same dotacje 
nie pokrywają jednak całych potrzeb tak rozbudowanej działalności. Pomo-
cą służą członkowie klubu wpłacający składki, darczyńcy wpłacający darowi-
zny czy kupujący potrzebny sprzęt oraz sponsorzy. Nie sposób wymienić 

wszystkich, niewątpliwie jednak wszystkim za wszystko należą się szczegól-
ne podziękowania i uznanie. Kolejną formą utrzymania są wpływy z 1% po-
datku, zyski z balów i festynów, które klub organizuje, a także sprzedaż kalen-
darzy. Ta ostatnia forma wymaga szczególnego uznania, gdyż członkowie 
klubu roznoszą je indywidualnie do wszystkich domów w Pogórzu, nieraz  
w mroźną grudniową pogodę. Spotykają się w zamian z ciepłym przyjęciem 
i wielkim wsparciem dla sportu w swojej miejscowości. 

Odpowiadając na pytanie „jak to działa?” nie można pominąć wielkiej 
pracy inwestycyjnej, jaka dokonała się w poprzednich latach. Najdroższe 
inwestycje możliwe były dzięki finansowaniu gminy Skoczów, a wymienić 
tu trzeba przede wszystkim główne boisko, które zostało wyremontowane  
w 2014 r. Wraz z remontem murawy powstały trybuny na 220 osób. Dopo-
wiedzenia wymaga fakt, że sam remont to jedna ważna składowa. Druga to 
ciągła pielęgnacja i dbałość o murawę, a to dla osoby postronnej trudna do 
pojęcia rzecz. Regularne koszenie, nawadnianie, nawożenie, wertykulacja, 
malowanie linii... Ta czasochłonna i wymagająca szczególnego pietyzmu pra-
ca nie dotyczy tylko boiska głównego, ale także trzech boisk treningowych. 
Dwa z nich zostały zaadaptowane własnymi środkami po przejęciu przez 
gminę części zielonych terenów od Gospodarstwa Rybackiego w Pogórzu. 
Inne wsparte przez skoczowski magistrat działania to wymiana pieca oraz 
stolarki okiennej w pawilonie sportowym oraz przekazanie części materiału 
pod wybrukowanie placu przed budynkiem klubowym. To ostatnie zadanie 
zostało wykonane w czynie społecznym przez sympatyków klubu jako trwa-
ła pamiątka jubileuszu, a wsparte było dodatkowo hojnymi darowiznami  
w internetowej zbiórce. Członkowie klubu własnymi siłami wymalowali tak-
że salę sportową, wyremontowali szatnie i urządzili siłownię, nie wspomina-
jąc o dziesiątkach innych pomniejszych prac.

I CO DALEJ?
Jubileusz 70-lecia LKS-u Pogórze miał się odbyć 11 lipca, a składać się na 

niego miały gala jubileuszowa, zawody sportowe w licznych konkurencjach 
oraz festyn dla wszystkich mieszkańców Pogórza. Z przyczyn wiadomych 
uroczystości się nie odbyły, co przysporzyło troski zaangażowanym. Zbie-
giem okoliczności tego dnia obyło się przesunięte zebranie walne członków, 
podczas którego prowadzący zebranie, Ireneusz Korzonek podniósł na du-
chu wszystkich podkreślając, że najlepszym uczczeniem jubileuszu są naj-
większe sukcesy w historii klubu, które przypadły właśnie na ten rok, na czele 
z awansem piłkarzy do „okręgówki” i tenisistów do II ligi. Rzeczywiście, nie 
odznaczenia i huczna gala, ale ciężka praca członków, pot sportowców wy-
lany na treningach i sukcesy na arenach są prawdziwą solą naszego klubu. 

Cele na najbliższe lata są ambitne, ale i realne. Należą do nich ciągły 
rozwój i powiększanie drużyn młodzieżowych, najpierw utrzymanie się 
piłkarzy w lidze okręgowej, a następnie doszlusowanie do najlepszych 
drużyn w tej lidze, podtrzymanie wysokiego poziomu tenisa stołowego  
i wychowanie kolejnych zdolnych zawodników oraz jeszcze większa popu-
laryzacja biegania, także tego na nartach. Dla działaczy ważne jest też stałe 
podnoszenie poziomu organizacyjnego, angażowanie kolejnych osób do 
pracy, dbałość o jak najlepsze warunki treningu (choć boisko w Pogórzu 
już teraz uchodzi za jedno z najlepszych w regionie), dalszy remont pawi-
lonu sportowego oraz stworzenie nowoczesnej strony internetowej. Są 
też takie pragnienia, które można osiągnąć dzięki życzliwej współpracy  
i tym sposobem będziemy dążyć i namawiać do większej dostępności sal 
sportowych do trenowania tenisa stołowego oraz piłki nożnej zimą, wy-
budowania bieżni wokół stadionu miejskiego w Skoczowie dla celów lek-
koatletycznych oraz budowy boiska ze sztuczną nawierzchnią w Pogórzu.

Nade wszystko zaś życzymy sobie i wszystkim sportowcom klubów z ca-
łej gminy zdrowia, wytrwałości w treningach i sukcesów sportowych, tak by 
kolejne jubileusze mogły przynosić tylko dobre wspomnienia.

Tomasz Strzelec
LKS Pogórze
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• 11.10  Centrum za Wisłą
• 12.10  Przy Pomniku
• 13.10  Familia Centrum 
• 14.10  Na Górnym Borze
• 15.10  Apteka Niskich Cen
• 16.10  MAX
• 17.10  Twoja Apteka
• 18.10  Na Górnym Borze
• 19.10  Zdrowit
• 20.10  Dbam o Zdrowie
• 21.10  Isofarm
• 22.10  Centrum za Wisłą
• 23.10  Przy Pomniku
• 24.10  Familia Centrum
• 25.10  Na Górnym Borze
• 26.10  Apteka Niskich Cen
• 27.10  MAX
• 28.10  Twoja Apteka
• 29.10  Na Górnym Borze
• 30.10  Zdrowit
• 31.10  Dbam o Zdrowie
• 1.11  Isofarm
• 2.11  Centrum za Wisłą
• 3.11  Przy Pomniku
• 4.11  Familia Centrum 
• 5.11  Na Górnym Borze
• 6.11  Apteka Niskich Cen
• 7.11  MAX
• 8.11  Twoja Apteka
• 9.11  Na Górnym Borze
• 10.11  Zdrowit
• 11.11  Dbam o Zdrowie
• 12.11  Isofarm
• 13.11  Centrum za Wisłą

Isofarm: 
ul. Objazdowa 2, tel. 33 851 03 94

Twoja Apteka: 
ul. Stalmacha 8, tel. 33 472 03 75

Familia Centrum: 
ul. Mickiewicza 7, tel. 33 853 32 52

Dbam o Zdrowie: 
Rynek 11, tel. 33 853 36 71

Na Górnym Borze: 
ul. G. Morcinka 10, tel. 33 853 35 00

Melisa: 
ul. G. Morcinka 16b, tel. 33 851 09 75

Zdrowit: 
ul. Cieszyńska 3b, tel. 33 852 91 34

Przy Pomniku: 
ul. Targowa 26, tel. 601 973 192

Niskich Cen: 
ul. Fabryczna 9, tel. 607 903 999

Apteka MAX: 
ul. Bielska 45a, tel. 33 432 14 83

Centrum za Wisłą: 
ul. Górecka 25, tel. 33 472 03 32

*   *   *

Najbliższa apteka całodobowa: 
Farmarosa 

ul. Bobrecka 27, 43-400 Cieszyn

W Pierśćcu przy ul. Sobeckiego, przed strażnicą 
OSP, znajduje się pomnik wzniesiony w hołdzie ofia-
rom terroru hitlerowskiego. Pomnik postawiono 
już w 1965 lecz pierwotnie stał w centrum Pierśćca 
przy drodze powiatowej – naprzeciwko przychodni 
lekarskiej (obecnie to miejsce to teren szkoły).

Projekt przeniesienia pomnika w 2003 r. wykonał Lu-
dwik Herok, co jednocześnie wiązało się z okazją do jego 
odnowienia. Na betonowej podstawie cokołu został po-
sadowiony blok kamienny z pierwotnego pomnika, wy-
ciosany w piaskowcu breńskim. Na czarnej granitowej 
tablicy obecnie widnieje napis: „W HOŁDZIE OFIAROM 
TERRORU I WSZYSTKIM WALCZĄCYM O WOLNĄ POL-
SKĘ. Społeczeństwo Pierśćca, Kowali i Kiczyc. Listopad 
2008 r.”.

Pomnik został poświęcony pamięci poległym w wal-
ce o wolność mieszkańcom wsi, którzy oddali swe życie 
za Ojczyznę, a dedykowano go: Franciszkowi Goglerowi, 
Karolowi Kosowskiemu, Franciszkowi Stroce, Józefowi 
Szczotce, Andrzejowi Szędlerowi, Janowi Zmożkowi, 
Michałowi Tobiczykowi, Jerzemu Duławie, Ludwikowi Ja-
nikowi oraz Emilowi Świerczyńskiemu oraz Andrzejowi 
Zmożkowi. Cześć ich pamięci! 

BPI

MIEJSCA PAMIĘCI GMINY SKOCZÓW – CZ. 3
Miejsca pamięci są istotną częścią wiedzy historycznej lokalnej społeczności. Przypominają one 

nie tylko o istotnych wydarzeniach, jakie miały miejsce na tym terenie, ale również przybliżają syl-
wetki osób, które z różnych powodów zasłużyły na upamiętnienie. Gmina Skoczów pielęgnuje wiedzę  
i świadomość historii, dbając o tutejsze miejsca pamięci. Zapraszamy do lektury drugiej części cyklu 
publikowanego na łamach „Wieści Skoczowskich”, w którym opisane zostały te szczególne miejsca na 
terenie gminy i przybliżona została ich historia.
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Serdecznie zapraszamy do dołączenia do projektu 
„Pod biało-czerwoną”, realizowanego pod honorowym 
patronatem Prezesa Rady Ministrów Mateusza Mora-
wieckiego. By Skoczów stał się częścią tego wielkiego 
historycznego przedsięwzięcia, musimy zebrać 500 
głosów poparcia online. Dlatego też prosimy mieszkań-
ców całej gminy, by pomogli nam w osiągnięciu celu. 
Link do oddania głosu poparcia znajduje się na stronie:  
https://bialoczerwona.www.gov.pl. 

By oddać głos, należy wypełnić krótką ankietę. Gło-
sować mogą wszyscy mieszkańcy, również osoby nie-
pełnoletnie. Inicjatywa zakłada sfinansowanie przez 
Rząd Rzeczypospolitej Polskiej zakupu masztów i flag 
w każdej z gmin w Polsce, której mieszkańcy dołączą 
do projektu. To przedsięwzięcie ma na celu połączenie 
Polaków pod naszą flagą państwową, a także godne 

uczczenie pamięci o bohaterach Bitwy Warszawskiej  
w 1920 roku.

W naszej gminie maszt stanie w Kiczycach przy po-
mniku Żołnierzy Wyklętych u zbiegu ul. Długiej i Party-
zantów. Wszelkie dodatkowe informacje dotyczące pro-
jektu „Pod biało-czerwoną” znajdą Państwo na stronie: 
www.gov.pl/web/bialoczerwona. 

Aktualnie trwają prace nad utworzeniem interak-
tywnej mapy, za pomocą której będą mogli Państwo na 
bieżąco sprawdzać liczbę głosów poparcia oddanych na 
Państwa gminę. W trzech gminach, które na dzień 11 
listopada 2020 na godz. 23.59 osiągną największą pro-
centowo liczbę głosów w stosunku do liczby mieszkań-
ców, przewidujemy udział Prezesa Rady Ministrów Ma-
teusza Morawieckiego w uroczystości podniesienia flagi 
na maszt. Działajmy wspólnie pod biało-czerwoną flagą! 

BPI

POWALCZMY O MASZT!
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Ufundowana przez rodzinę Sperlingów w 1890 r., stanęła na ich polu przy drodze do kolei 
(otwartej w 1888 r.). Poświęcenia dokonał ks. Jan Zahradnik z Grodźca i dziekan skoczowski  
z dnia 9 IX 1891 r. Od 1910 roku figura znajdowała się w ogrodzie przy nowo powstałym 
sierocińcu prowadzonym przez siostry Boromeuszki. Około 1985 roku, w związku z przebu-
dową pobliskiej drogi, przesunięto granice ogrodu, poza którym pozostała figura św. Jana 
Sarkandra. Od 1993 roku siostry Służebniczki prowadziły prace nad odnowieniem rzeźby.  
W 1995 roku siostra dyrektor Dolorosa doprowadziła do odrestaurowania figury. 

Kolejna figura świętego znajduje się na placu przy Kościele pw. św. Ap. Piotra i Pawła  
w Skoczowie. Rzeźba wykonana przez Wacława Donaya w 1794 r. stała pierwotnie w są-
siedztwie „czyszczarni” na skoczowskim Rynku. Pod figurą umieszczono łacińską inskrypcję, 
a na odwrotnej stronie postumentu: „Na cześć Jana Sarkandra pobożni przełożeni i obywa-
tele skoczowski wznieśli 1794 r.” W okresie okupacji niemieckiej została usunięta z Rynku. 
Ponownie została postawiona na postumencie w 1960 r. przy wejściu na plac kościele od  
ul. Kościelnej.

BPI

SZLAKIEM ŚW. JANA SARKANDRA – CZ. 9
Rada Miejska Skoczowa oraz Sejmik Województwa Śląskiego ogłosiły rok 2020 Rokiem św. Jana 

Sarkandara. 17 marca minęło 400 lat od śmierci tej jednej z najbardziej znanych skoczowskich po-
staci. To doskonała okazja do tego, by przez cały trwający rok przypominać o historii świętego ze 
Skoczowa. Poniżej prezentujemy Państwu treść jednej ze stron kalendarza ściennego wydanego 
przez Urząd Miejski w Skoczowie specjalnie na przypadający Rok Sarkandrowski.

W tegorocznej edycji konkursu fotograficznego wędrujemy 
w przeszłość razem z Towarzystwem Miłośników Skoczowa, 
które w swoich zbiorach posiada zdjęcia naszego miasta z II 
połowy XX w., wykonywane przez Leona Parę na przestrzeni 
niemal 30 lat. Dzięki temu szerokiemu materiałowi ikonogra-
ficznemu możemy zobaczyć jak zmieniał się Skoczów. 

We wrześniowym numerze opublikowaliśmy kadr dożynko-
wy. Zdjęcie zostało zrobione na ulicy Wiślańskiej – wtedy nie było 
jeszcze estakady, która zaczęła powstawać na początku lat 70-tych. 
Tradycyjnie imprezy plenerowe, takie jak festyny, dożynki czy Dni 
Skoczowa, odbywały się w amfiteatrze nad Wisłą, który musiał ulec 
likwidacji w związku z budową wiaduktu w ciągu drogi D-81 – czyli 
popularnej gierkówki. Dopiero wówczas imprezy plenerowe prze-
niosły się na Rynek. 

Mimo że zagadka nie należała do najłatwiejszych, spłynęło do 
nas kilka prawidłowych odpowiedzi. Trzy pierwsze nadesłali do 
nas: Barbara Krysta, Józefa Kowalska oraz Jan Chwastek. Serdecz-
nie zapraszamy laureatów konkursu po odbiór małych upominków 
do siedziby Biura Promocji, Informacji i Turystyki, które mieści się  
w kamienicy Rynek 18, czyli w Galeryjce Miejskiej ARTadres. Biuro 
jest czynne od poniedziałku do piątku w godz. 7.30-16.00.

W tym miesiącu Diana Pieczonka-Giec, prezes Towarzystwa Mi-
łośników Skoczowa, również wybrała dla czytelników „Wieści Sko-

czowskich” zdjęcie do konkursu, na którym Leon Para uwiecznił 
początek budowy. Pytanie brzmi: co powstało w miejscu widocz-
nym na zdjęciu? Odpowiedzi należy przesłać na adres mailowy:  
promocja@um.skoczow.pl – w tytule wiadomości wpisując treść: 
„Konkurs TMS październik”. Nagrodzimy trzy pierwsze osoby, które 
udzielą poprawnych odpowiedzi. Zapraszamy do udziały w konkur-
sie i życzymy powodzenia.

BPI/Diana Pieczonka-Giec

FIGURA JANA SARKANDRA PRZY UL. MICKIEWICZA
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WAŻNE TERMINY
– PRZYPOMINAJKA

• do 12 października – termin wpłaty 
za wywóz odpadów komunalnych 
(nowa stawka);

• do 15 listopada – termin wpłaty IV 
raty podatku od nieruchomości;

• do 30 listopada trwa obowiązkowy 
Powszechny Spis Rolny 2020;

• wnioski o wydanie Karty Seniora dla 
mieszańców gminy Skoczów można 
otrzymać oraz składać w Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Skoczowie 
oraz w Biurze Promocji, Informacji  
i Turystyki – Rynek 18 (Galeryjka 
Miejska ARTadres).

KINO „TEATR ELEKTRYCZNY”

• 6, 7, 9-11.10 godz. 17.00 – „Tarapaty 
2”, reż. M. Karwowska, familijny, przy-
godowy, Polska, 2020, 87 min. 

• 6, 7.10 godz. 19.00 – „Tenet” – napisy, 
reż. Ch. Nolan, thriller, akcja, Sci-Fi, Ka-
nada/USA/Wielka Brytania, 2020, 150 
min.

• 8.10 godz. 19.30 – „Tenet” – napisy, 
reż. Ch. Nolan, thriller, akcja, Sci-Fi, 
Kanada/USA/Wielka Brytania, 2020, 
150 min.

• 9-11, 13-18.10 godz. 19.00 – „Pętla”, 
reż. P. Vega, sensacyjny, Polska, 2020, 
120 min.

• 13-18, 20, 21.10 godz. 17.00 – „Mulan” 
– dubbing, reż. N. Caro, fantasy, przy-
godowy, USA, 2020, 115 min. 

• 20.10 godz. 19.30 – Dyskusyjny Klub 
Filmowy: „Małe szczęścia” – napisy, 
reż. D. Cohen, komedia, Belgia/Fran-
cja, 2020, 100 min.

• 21-23, 25.10 godz. 19.30 – „Małe 
szczęścia” – napisy, reż. D. Cohen, ko-
media, Belgia/Francja, 2020, 100 min. 

• 23, 25, 27-30.10 godz. 17.00 – „Pino-
kio” – dubbing, reż. M. Garrone, fan-
tasy, Francja/Wielka Brytania/Włochy, 
2019, 125 min. 

• 27.10 godz. 19.30 – Dyskusyjny Klub 
Filmowy: „Niedosyt” – napisy, C. Mi-
rabella-Davis, dramat, Francja/USA, 
2019, 94 min. 

• 28, 29.10 godz. 19.30 – „Niedosyt” – 
napisy, C. Mirabella-Davis, dramat, 
Francja/USA, 2019, 94 min.

• 30.10 godz. 19.30 – „Elektryczna sce-
na muzyczna”: film muzyczny niespo-
dzianka, 132 min.

Organizatorzy zastrzegają sobie prawo do 
zmian w harmonogramie imprez. 

Teatr Elektryczny w Skoczowie
ul. Mickiewicza 3, 43-430 Skoczów

tel. 33 853 32 31
e-mail: teatrelektryczny@gmail.com

DZIEJE SIĘ W GMINIE

• do 15.10 – „Bogu na chwałę, ludziom 
na pożytek” – wystawa czasowa  
z okazji 150 lat Ochotniczych Straży 
Pożarnych na Śląsku Cieszyńskim. 
Miejsce: Muzeum im. Gustawa Mor-
cinka w Skoczowie, ul. Fabryczna 5. 
Organizator: Muzeum im. Gustawa 
Morcinka w Skoczowie.

• do 16.10 – „Świat malowany” – wysta-
wa twórczości artystycznej Tigrana 
Vardikyana /malarstwo, karykatura/. 
Miejsce: Galeryjka Miejska ARTadres, 
Rynek 18, godz. otwarcia 7.30-16.00 
(pn-pt).Organizator: MCK „Integra-
tor”.

• 8.10 godz. 17.00 – „Indie. Podróż  
w czasie pandemii” – prelekcja Mie-
czysława Bieńka/Hajera w ramach 
cyklu „Przez lądy i oceany wielu kul-
tur”. Miejsce: Teatr Elektryczny, ul. 
Mickiewicza 3. Organizator: MCK „In-
tegrator”.

• 20.10 godz. 18.00 – „Manipulacje” 
– otwarcie wystawy fotografii autor-
stwa Kingi Herok. Wystawa czynna 
do 27 listopada br. Miejsce: Galeryjka 

Miejska ARTadres, Rynek 18. Organi-
zator: MCK „Integrator”.

• 22.10 godz. 17.00 – „Bajkał 2019 z przy-
godami” – prelekcja Przemysława Józe-
fackiego w ramach cyklu „Przez lądy  
i oceany wielu kultur”. Miejsce: Teatr 
Elektryczny, ul. Mickiewicza 3. Organi-
zator: MCK „Integrator”.

• 24.10 godz. 17.00 – „XI Skaldowski 
Maraton Muzyczno-Filmowy. Spotka-
nie miłośników zespołu „Skaldowie”. 
Miejsce: Teatr Elektryczny, ul. Mickie-
wicza 3. Organizator: MCK „Integra-
tor” w Skoczowie, Ogólnopolski Fan-
klub Zespołu Skaldowie.

• 31.10 godz. 17.00 – „II Skoczowskie 
Zaduszki” – wspomnienie znanych 
skoczowian: ks. Antoniego Pohla  
i lek. med. Marii Kloszek. Miejsce: Te-
atr Elektryczny, ul. Mickiewicza 3. Or-
ganizator: MCK „Integrator”.

Organizatorzy zastrzegają sobie prawo 
do zmian w harmonogramie imprez.

Dla osób przebywających w kwa-
rantannie codziennie w godzinach od 
7.00 do 19.00 czynna jest pomocowa 
infolinia Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Skoczowie pod numerem: 731 661 
770 (możliwość wysłania wiadomości 
SMS). Pod numerem telefonu moż-
na uzyskać informacje o zasadach 
otrzymania pomocy. Informujemy, 
że pomoc żywnościowa przyznawana 
jest osobom, które w żaden inny spo-
sób nie mogą sobie jej zapewnić. Na 
terenie gminy Skoczów możliwy jest 
zakup żywności z dowozem do domu  
w dwóch sklepach internetowych: 
• e-spar.com.pl,
• emi.sklepkupiec.pl. 

Dla seniorów, osób samotnych, 
niepełnosprawnych czynna jest info-
linia dla seniora pod numerem: 884 
777 770. Przyjmowane są zgłoszenia 

od osób, które własnym staraniem, 
czy też przy pomocy rodziny, nie są  
w stanie sobie zapewnić podstawo-
wych produktów spożywczych, ciepłe-
go posiłku lub też niezbędnych leków. 
Pracownicy po umówieniu się telefo-
nicznym mogą dokonać zakupu po-
trzebnych produktów za bezpośred-
nim rozliczeniem z klientem.

Wszystkie osoby, które dysponują 
czasem oraz chęcią pomocy prosimy 
o kontakt z Ośrodkiem Pomocy Spo-
łecznej w Skoczowie pod numerem 
telefonu 33 853 34 52 w sprawie wo-
lontariatu.

Numer Straży Miejskiej w Skoczo-
wie – 609 039  514 – jest czynny co-
dziennie w godz.: 6.30-22.00, tel. sta-
cjonarny do biura to 33 853 32 36.

BPI

POMOC DLA OSÓB
W KWARANTANNIE

Fotogalerie z imprez odbywających się w naszej gminie,
a także bieżące informacje dotyczące funkcjonowania Urzędu 

Miejskiego w Skoczowie oraz jednostek organizacyjnych gminy,
można znaleźć na stronie internetowej www.skoczow.pl.

ZAPRASZAMY DO ODWIEDZANIA NASZEJ STRONY! 


